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COMUNICAT
Tn zilele de 30 septembrie și 1 

tului Central al Partidului Muncitoresc
La plenară au luat parte primii secretari ai comitetelor regionale ale partidului.
La ordinea de zi a plenarei au figurat următoarele puncte:
1. Probleme organizatorice.
2. Convocarea celui de-al 2-lea Congres al Partidului Muncitoresc Romîn și aprobarea 

ordinei de zi a Congresului.
3. Despre mersul lucrărilor agricole în anul 1955.
Tn vederea îmbunătățirii muncii de partid și întăririi continue a rolului conducător al par

tidului în toate sectoarele vieții de stat și în organizațiile de masă, Plenara Comitetului Central 
a ales în unanimitate pe tov. Gh. Gheorghiu-Dej în funcția de prim-secretar al Comitetului Cen
tral al Partidului Muncitoresc Romîn, eliberînd din această funcție pe tov. Gh. Apostol.

Plenara a ales în unanimitate ca secretar al C.C. al P.M.R. pe tov. I. Chișinevschi. 
Tov. Gh. Apostol a fost ales de Consiliul

al C.C.S. •
Plenara a hotărît convocarea celui de-al 

brie 1955.
Plenara a aprobat următoarea ordine de 

Raportul de activitate al C.C. al P./M.R.

octombrie 1955 a avut loc ședința plenară a Comite- 
Romîn.

Central al Sindicatelor în funcția de Președinte

2-lea Congres al P.M.R. în ziua de 23 decern-’

1.

2. Raportul Comisiei Centrale de Revizie.
3. Raportul asupra Directivelor Congresului al Il-lea Jți 

cinai de dezvoltare a economiei naționale pe anii 1956—1960.

zi a Congresului t

— raportor tov. Gh. Gheorghiu-Dej

— raportor tov. Guină Nicolae 
privire la cel de-al 2-lea plan cin-

— raportor tov. Chivu Stoica 
4. Raportul cu privire la modificarea Statutului P.M.R.

— raportor tov. Ceaușescu Nicolae
5. Alegerea organelor centrale ale partidului.
Plenara a stabilit măsuri practice în vederea încheierii cu succes a lucrărilor agricole din 

toamna acestui an.

C O M U N I C A T
în ziua de 1 octombrie a.c. a avut loc ședința Con

siliului Central al Sindicatelor, cu următoarea ordine 
de zi:

1. Probleme organizatorice.
2. Alegerile de comitete sindicale ale salariaților din 

comune.
In scopul întăririi muncii sindicale, Consiliul Central 

al Sindicatelor a ales în unanimitate ca Președinte al 
Consiliului Central al Sindicatelor din R.P.R. pe tov. 
Gheorghe Apostol.

C.C.S. l-a eliberat pe tov. Stelian Moraru din funcția

de Președinte al C.C.S. și l-a ales în funcția de vicepre
ședinte al C.C.S.

Consiliul Central al Sindicatelor l-a eliberat pe tov. 
M. Gherman din funcțiile de membru al Prezidiului și 
Secretariatului C.C.S., în legătură cu trecerea lui la o 
altă muncă.

Tov. I. Dobre a fost eliberat din funcția de membru al 
Secretariatului C.CS., primind alte însărcinări.

Ascultind și dezbătînd expunerea cu privire la alege
rile de comitete sindicale ale salariaților din comune, 
C.C.S. a stabilit o serie de măsuri în vederea îmbunătă
țirii activității sindicale în mediul rural.

Să stringem la timp recolta de pe terenurile 
destinate insămîntărilor de toamnă

O dată cu venirea toamnei, a în
ceput o nouă și importantă etapă agri
colă. In perioada aceasta, oamenii 
muncii dc pe ogoare au de executat 
un marc volum de lucrări, mai ales 
în condițiile acestui an cînd. din cauza 
înlîrzierii vegetației culturilor, multe 
lucrări agricole se vor suprapune.

Executarea insămîntărilor la timp și 
în condițiile cerute de agrotehnică 
constituie în momentul de fată una 
din cele mai importante sarcini ale 
oamenilor muncii din agricultură. De 
îndeplinirea acestei sarcini la timp și 
bine depinde în foarte mare măsură 
bogăția recoltei anului ce vine.

Deosebit de important este ca însă- 
mînțările să nu întîrzie. Grîul. orzul, 
secara, semănate tîrziu. răsar mai 
greu, nu au vreme să înfrățească 
pînă la venirea gerului, iar în cursul 
iernii multe plante pier. De aceea, 
respectarea timpului optim pentru tn- 
sămînțări trebuie să fie o preocupare 
de scamă a fiecărui producător a- 
gricol.

Agrotehnica ne învață că cerealele 
păioase dc toamnă dau recoltele cele 
mat bune cînd sînt semănate după 
plante premergătoare ca mazăre, bor- 
ceag. leguminoase, trifoi, ierburi pe
rene etc. Oamenii muncii dc pe ogoa
re trebuie îndrumați să pregătească si 
să însămînțeze în primul rînd aceste 
terenuri. Pentru a evita întîrzierea în- 
sămînțărilor. se recomandă ca grîul 
și secara să fie semănate chiar și 
după grîu, cu condiția ca terenul să 
fie arat și îngrășat cu bălegar sau în
grășăminte chimice.

Este știut că o mare parte din pro
ducătorii agricoli din tara noastră 
seamănă cereale de toamnă după cul
turi tîrzii. ca sfeclă de zahăr, cartofi, 
floarea-soarelui și. mai ales, porumb. 
Ca să putem executa la timp însămîn- 
țările pe toate terenurile destinate ce
realelor de toamnă, inclusiv pe cele 
ocupate de recoltă, este necesar să fie 
luate măsuri pentru ca îndată ce plan
tele aiung la maturitate să fie recol- 
ta'e în cel mai scurt timp.

In aproape toate regiunile din țară 
recoltarea porumbului, florii-soarelui 
și sfeclei de zahăr a început. In re
giunea Suceava, de pildă, recoltatul 
porumbului a fost făcut în proporție 
dc 19.1 la sută. în regiunea Arad a și 
fost recoltată 43.1 la sută din supra
fața ocupata cu floarea-soarelui, iar 
în repunea Ploesti. recolta de floarea- 
soarelui a fost strînsă de pe o suora- 
față ce reprezintă 48 la sută față de 
plan.

Sînt însă regiuni unde recoltatul 
culturilor se desfășoară cu multă în
cetineală. deși plantele au ajuns la 
maturitate. Bunăoară. în Regiunea 
Autonomă Maghiară șl regiunea Sta

lin recoltatul sfeclei de zahăr este mult 
rămas în urmă datorită faptului că 
producătorii nu sînt îndrumați să facă 
această lucrare la timpul potrivit.

Timpul este destul de înaintat. De 
aceea, se impune cu toată tăria lua
rea măsurilor corespunzătoare în ve
derea. grăbirii prin toate mijloacele a 
lucrărilor agricole de toamnă. Sfatu
rile populare și organele agricole au 
sarcina de mare răspundere de a în
druma și convinge pe țăranii munci
tori să intensifice recoltarea culturi
lor ajunse la maturitate, iar terenu
rile eliberate să fie pregătite în vede
rea însămînțărilor.

Organele agricole regionale, raio
nale, tehnicienii agricoli de la punc
tele agricole și comune, sfătuindu-se 
cu fruntașii recoltelor bogate, au da
toria de a stabili momentul cel mai 
potrivit pentru recoltarea culturilor și 
de a îndemna pe țăranii muncitori să 
înceapă recoltatul, dind prioritate cul
turilor de pe terenurile destinate în- 
sămînțărilor dc toamnă.

Pentru a se elibera mai repede te
renurile destinate însămînțărilor, in
ginerii și tehnicienii agronomi trebuie 
să îndrume pe țăranii muncitori să 
recolteze porumbul cu știuleții pe tul
pini și să-l transporte în gospodărie 
unde se va face desfacerea știuleților 
de pănușe. E bine, de asemenea, ca 
floarea-soarelui să fie recoltată, tăin- 
du-se bețele cu pălării cu tot. In raioa
nele unde se constată că vegetația po
rumbului este mult prea întîrziată și 
nu mai există timp pentru a ajunge la 
coacere, se recomandă ca plantele să 
fie recoltate în verde și însi'.ozate ca 
nutreț pentru animale.

O dată terenul eliberat de recoltă, 
el trebuie curățat de resturile coceni
lor și buruieni prin grânare, după 
care va fi arat la o adîncitne de 18— 
20 cm. In regiunile unde sfecla dc za
hăr și cartoful se recoltează cu plugul 
sau cu alte unelte speciale care afîn- 
ncază bine solul, producătorii agridoli 
trebuie sfătuiți să nu mai are aceste 
terenuri, rămînînd ca ele să fie lu
crate doar cu discuitorul și grapa 
după care să fie însămînțate cu ce
reale de toamnă.

Avînd în vedere volumul mare de 
lucrări agricole ce trebuie executate 
în aceste zile dc toamnă, este necesar 
ca organele dc stat și agricole să des
fășoare o intensă muncă de organi
zare a campaniei, astfel ca toate ma
șinile agricole, toate atelajele, să fie 
folosite cu maximum de randament 
Muncind cu forțe sporite și folosind 
fiecare ceas prielnic de lucru, vom 
reuși ca recoltatul și însămîntările de 
toamnă să fie făcute la timp și cît ma: 
bine, asigurînd astfel un mai mare 
belșug de produse.
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i Colectiviștii din comuna Vinga, ra- j 
[ionul Arad, sînt cunoscuți ca vechi și | 
[ uricepuți cultivatori dc legume. Grădi- j 
( na acestei gospodării colective se în- j 
j tinde pe o suprafață de peste 30 de j 
l hectare, dintre care 10 sînt irigate. In j 
( fiecare an, de pe urma culturii legii j 
[ inelor, gospodăria a realizat venituri j 
J dc sute dc mii de Ici.
( Și in acest an, recoltele de legume J 
] ale colectivei sînt deosebit de bogate. | 
[ Așa. spre exemplu, numai pînă acum J 
( dc pe ce'.e 3 ha cultivate cu ardei, co- J 
[lectiviștii au cules o cantitate de peste] 
( două vagoane și jumătate, din care o I 
f mare parte a fost valorificată prin u-j 
[ nitătile cooperatiste. i

In fotografie: colectivistele Marla 
tCosilcov și Ecatcrina Fcrmengiti. îtn- 
[ premia cu alți membri ai brigăzii Je- 
(gumicole, culegînd ardeii.

Pregătiri pentru iarna
In aceste zile, pe ogoarele gospodă

riei colective din satul Nazlru, ra
ionul Brăila, muncile de recoltare a 
culturilor tirzii, ca șl lucrările de tn- 
sămințare a cerealelor de toamnă, sînt 
in toi.

O insuflefită activitate se desfășoa
ră insă și la sediul colectivei, unde se 
fac pregătiri pentru iarnă. Cu multă 
sirguinfă lucrează colectiviștii la aco
perișul saivanului pentru oi și al unui 
șopron in care vor fi adăpostite 25 
de căruțe. înainte cu citeva zile, colec
tiviștii din Nazlru au amenajat stupi
na gospodăriei și au terminat de cons
truit un pătul pentru porumb cu o ca
pacitate de d vagoane și o puierniță 
pentru 500 de pul.

Luni dimineață au avut Ioc lucrările 
celei de a 7-a sesiuni a Marii Adunări 
Naționale a R.P.R.

Ora 10. In tribune se află membri al 
corpului diplomatic, numeroși ziariști ro- 
mtni $i străini, oameni ai muncii din Ca
pitală.

In sala de ședințe a Marii Adunări Na
ționale intra conducătorii partidului și 
guvernului. întreaga asistență, în p:cioare, 
îi salută orin aplauze furtunoase. înde
lung repetate.

Tovarăși: Gh. Gheorghiu-Dej. Chivu 
Stoica, I. Chișinevschi, Gh. Apostol, Al. 
Moghioroș, Miron Constantinescu. gene
ral de armată Emil Bodnăraș, P. Borilă, 
Al. Drăghici, D. Col iu, D. Petrescu, S. 
Bughici și alti membri ai guvernului iau 
loc în loja guvernamentală.

In loja Prezidiului au luat Ioc președin
tele Prezidiului Marii Adunări Naționale, 
tovarășul dr. Petru Groza, vicepreședinții 
Prezidiului Marii Adunări Naționale. M. 
Sadoveanu, M. Mujic, și membri ai Pre
zidiului.

Președintele Marii Adunări Naționale, 
tov. C. Pirvulescu, declară ședința des
chisă.

înainte de a începe lucrările sesiunii.

președintele Marii Adunări Naționale « 
evocat amintirea deputaților Lotar Rădă- 
ceanu. președintele Comisiei de afaceri 
externe a Marii Adunări Naționale, și 
acad. Stefan Vencov, încetați din viată în 
perioada dintre cele două sesiuni.

Cei prezenti au păstrat un moment de 
reculegere în memoria celor doi dispăruți.

Marea Adunare Națională a adoptat 
apoi ordinea de zi a sesiunii.

1. Ratificarea decretelor emise de Pre
zidiul Marii Adunări Naționale a R.P.R- 
în perioada de la 30 mai pînă Ia 3 octom
brie 1955.

2. Alegerea președintelui Comisiei de 
afaceri externe și a președintelui Comi
siei de propuneri legislative.

Deputatul Avram Btmaciu. secretar al 
Prezidiului Marii Adunări Naționale, a 
dat citire proiectului de lege pentru rati
ficarea decretelor emise de Prezidiul 
Marii Adunări Naționale în perioada de 
la 30 mai pină la 3 octombrie.

Marea Adunare Națională a votat în 
unanimitate proiectul de lege pentru ra
tificarea decifctelor emise în intervalul 
dintre sesiuni.

Din partea Consiliului împuterniciți lor, 
deputatul Emil Mazilii a propus alegerea

ca președinte al Comisiei de afaceri ex
terne a Marii Adunări Naționale a depu
tatului Teodor Iordăchescu, din circum
scripția electorală Orlești. regiunea Pi
tești.

Marea Adunare Națională a ales în 
unanimitate pe deputatul Teodor lordă- 
chescu ca președinte ai Comisiei de afa
ceri externe a Marii Adunări Naționale.

De asemenea, deputatul Emil Mazilu a 
propus eliberarea deputatului C. Paraschi- 
vescu-Bălăceanu din funcția de președinte 
al Comisiei de propuneri legislative în 
legătură cu primirea altor însărcinări. 
Marea Adunare Națională a aprohat pro
punerile făcute. In baza propunerilor Con
siliului împuterniciților, Marea Adunare 
Națională a ales ca președinte al Comi
sie: de propuneri 'legislative pe deputatul 
Stelian Nițulcscu, membru al Comisiei de 
propuneri legislative.

Dupil o scurtă pauză Marea Adunare 
Națională își reia lucrările.

Președintele Marii Adunări Naționale 
dă citire scrisorii pe care a primit-o din 
partea tovarășului Gh. Gheorghiu-Dei. 
președintele Consiliului de Miniștri al 
R.P.R.

Scrisoarea președintelui Consiliului de Miniștri,
Gh. Gheorghiu-Dej,

către președintele Marii Adunări Naționale a R. P. R
Tovarășe președinte,

Vă rog să supuneți Marii Adunări Naționale a R.P.R. urmă
toarele : Ședința plenară a Comitetului Central al Partidului 
Muncitoresc Romîn din 30 septembrie — 1 octombrie a.c. a 
constatat că în ultimii ani activitatea guvernului in domeniul 
industriei, agriculturii, științei, vieții de stat, s-a îmbunătă
țit in mod serios, iar cadrele conducătoare din guvern au 
acumulat o bună experiență în ce privește activitatea adminis

trației de stat.
Ținlnd seamă de necesitatea întăririi conducerii de partid

★
Marea Adunare Națională a aprobat în 

unanimitate eliberarea tovarășului Gh. 
Gheorghiu-Dej din funcția de președinte 
al Consiliului de Miniștri al R.P.R.

în legătură cu creșterea continuă a rolului conducător al par
tidului in viata statului nostru democrat-popular, plenara Co
mitetului Central al Partidului Muncitoresc Romîn m-a ales 
prim-secretar al C.C. al P.M.R. 
rog Marea Adunare Națională a 
să mă elibereze din funcția de 
Miniștri,

Ca urmare a celor arătate, 
Republicii Populare Romîne 
președinte al Consiliului de

Președintele Consiliului de Miniștri 
al R.P.R.

GH. GHEORGHIU-DEJ

>* Cuvîntul tovarășului
Tovarăș^pheședinte, tovarăși deputați,

Comitetul Central al Partidului Muncitoresc Romîn șl Con
siliul împutcrnicitilor m-au însărcinat să prezint Marii Adu
nări Naționale propunerea privind desemnarea in funcția de 
președinte al Consiliului de Miniștri a tovarășului deputat 
Chivu Stoica. Tovarășul Chivu Stoica este cunoscut poporului 
nostru încă din anii grei ai regimului burghezo-moșicresc și 
dictaturii fasciste. încă de pe atunci el s-a dovedit un tiu cre
dincios a| partidului nostru, un luptător dirz și vrednic pen
tru Interesele clasei muncitoare șț poporului. De aceea gu
vernele burghezo-moșierești l-au ținut aproape 
chisoare. După eliberarea tării, tovarășul Chivu 
însărcinat de Comitetul Central al Partidului cu 
de răspundere în conducerea mișcării sindicale,

★
Președintele Marii ?*_"__ *_

dă cuvîntul tovarășului Gheorghe Gheor
ghiu-Dei. Sala răsună de aplauze furtu
noase. Deputății Marii Adunări

Gh. Gheorghiu-Dej
ministru
apoi in funcția de prim-vicepreședinte a| Consiliului de Mi
niștri. coordonînd activitatea unei grupe de ministere indus
triale, Tovarășul Chivu Stoica s-a dovedit un tovarăș cu ex
periență, un harnic și-priceput organizator, un bun gospodar. 
Tovarășul Chivu Stoica este membru al Biroului Politic al 
Comitetului Central al Partidului Muncitoresc Romîn, un 
luptător hotărît pentru înfăptuirea liniei partidului. Sînt ferm 
convins că Marea Adunare Națională va desemna pe tova
rășul Chivu Stoica in funcția de președinte al Consiliului de 
Miniștri și că tovarășul Chivu Stoica își va îndeplini cu cinste 
sarcinile ce revin președintelui Consiliului de Miniștri. (Aplau
ze. deputății Marii Adunări Naționale. în pic'oare, aplaudă în
delungat).

12 ani In in- 
Stoica a fost 

diferite munci 
in funcția de

★ *

In unanimitate Marea Adunare Națio
nală a votat alegerea tovarășului Chivu

★

te $i asistenta din lojile de invitați se ri-» 
dicâ în picioare, salutînd pe primul secre- 

Nafiona- tar al C.C. al P.M.R.

al Căilor Ferate șl cea de ministru al Metalurgiei,

Stoica în funcția de președinte al Consi
liului de Miniștri al R.P.R.

Primit cu aplauze îndelungate de deou-

★

tafi, ia cuvfntu-1 tovarășul Chivu Stoica» 
președintele Consiliului de Miniștri al 
R.P.R.

Cuvîntarea tovarășului Chivu Stoica, 
președintele Consiliului de Miniștri

Tovarăși deputați»

Mulțumesc Marii Adunări Naționale pentru marea cinste cc 
mi a făcut-o prin numirea in postul de președinte al Consiliu
lui de Miniștri. Asigur Marea Adunare Națională că voi munci 
cu toată sirguința pentru a îndreptăți încrederea ce mi se a- 
cordă. Sprijinindu-se pe succesele mari obținute, guvernul 
R.P.R. va continua cu aceeași fermitate ca și pină acum apli
carea liniei partidului, linie dc construire a socialismului in 
patria noastră și de apărare a păcii. (Aplauze).

In politica internă guvernul se va preocupa și pe viitor de 
întărirea orînduirii democrat-popularc și de consolidarea sta
tului nostru. Așa cum a arătat tovarășul Gh. Gheorghiu-Dej 
in cuvîntarea sa cu prilejul celei dc a 11-a aniversări a elibe
rării Rominiei, sarcinile mari care ne stau in fată cer întări
rea continuă a statului nostru democrat-popular, dezvoltarea 
funcțiunilor sale economico-organizatorice și cultural-educa
tive, îmbunătățirea organizării și activității aparatului nostru 
de stat în domeniul economiei.

Guvernul, călăuzindu-se neabătut de învățătura leninistă cu 
privire la industrializarea socialistă, va acorda ca și pînă a- 
cum o atenjie deosebită dezvoltării industriei grele și. odată 
cu aceasta, creșterii continue a producției de bunuri dc larg 
consum și a construcțiilor de-interes economic și social-cultu
ral. Este necesar să depunem eforturi continue pentru extin
derea klmicii noi, mai ales in ramurile principale ale Indus
triei, să muncim pentru neîncetata sporire a productivității 
muncii si scădere a prețului dc cost al producției industriale. 
In agricultură, partidul și guvernul vor desfășura o muncă 
permanentă în vederea reconstrucției socialiste a agriculturii, 
singurul drum spre belșug și bunăstare, pe calea întăririi e- 
cononiico-organizatorîce a gospodăriilor agricole colective și 
întovărășirilor agricole și a sprijinirii țăranilor muncitori in 
înfăptuirea de noi întovărășiri de lucrare în comun a pămîn- 
tului și gospodării colective. Odată cu aceasta, partidul și gu
vernul vor acorda sprijin țărănimii muncitoare individuale pe 
calea cointeresării ei materiale la sporirea producției vegetale 
și animale. -Un factor însemnat al întăririi economiei națio
nale este dezvoltarea comerțului socialist dc stat și coopera

tist în orașe și sate, stimularea schimbului între oraș si sat» 
care va forma si pe viitor obiect de preocupare atentă a gu
vernului. Paralel cu dezvoltarea economici naționale, in {ara 
noastră are loc dezvoltarea culturii devenită bun al celor mai 
largi mase ale poporului. Vom continua să manifestăm cea mai 
mare grijă și dragoste pentru avintul culturii in tara noastră. 
Sub conducerea Partidului Muncitoresc Romîn oamenii mun
cii din patria noastră își încordează forțele pentru îndepli
nirea și depășirea prevederilor planului dc stat pe 1955 și tot
odată pentru îndeplinirea prevederilor primului plan cincinal 
de dezvoltare a economici naționale a R.P.R. pe drumul soci
alismului.

înfăptuirea acestor sarcini este* temelia ridicării continue a 
nivelului de trai material și cultural al oamenilor muncii. 
Proiectul de directive pentru al doilea plan cincinal 1956 1960. 
care este în curs de definitivare, exprimă clar faptul că in 
centrul politicii partidului și guvernului stă sarcina întăririi 
puterii economice a patriei noastre și ridicării nivelului de 
trai material și cultural al oamenilor muncii din țara noastră.

Tovarăși deputafi, în ceea ce privește politica noastră ex
ternă, ea a fost expusă recent cu deplină claritate în cuvin- 
tarca tovarășului Gh. Gheorghiu-Dej la 22 august a.c. In a- 
ceastă cuvîntare se arată că politica noastră de strmgcrc a 
legăturilor de prietenie și fră{ic cu țările lagărului socialist 
în frunte cu Uniunea Sovietică, de dezvoltare a relațiilor de 
pace cu toate tarile, de apărare a suveranității naționale a 
fiatriei noastre, de vigilență fată de uneltirile dușmanului, po- 
itică călăuzită dc grija continuă pentru întărirea puterii pa

triei noastre, se bucură de sprijinul însuflețit al întregului 
nostru popor. Aceasta este cea mai bună garanție a continui
tății și consecvenței politicii noastre externe. (Aplauze).

Poporul nostru si guvernul R.P.R. sînt pătrunse de Imtă- 
rirca de a-și aduce contribuția la micșorarea încordării inter
naționale. la dezvoltarea relațiilor de colaborare și intensifi
carea schimburilor comerciale și culturale intre țări, la asi
gurarea unei păci durabile. Asigur Marea Adunare Națională 
că guvernul va face totul pentru aplicarea fermă a po'iticii 
partidului și statului nostru democrat popular, pentru succe
sul deplin al operei de construire a socialismului și dc întă
rire a păcii. (Aplauze furtunoase, îndelung repetate).

★

După o scurtă pauză, ședința Marii 
Adunări Naționale se redeschide.

Tovarășul Chivu Stoica, președintele 
Consiliului de Miniștri, supune aprobării 
dcputaților modificările in componența 
guvernului.

Marea Adunare Națională a aprobat 
eliberarea tovarășului I- Chișinevschi din 
funcția de prim-vicepreședinte al Consi
liului de Miniștri, Intrucît a fost ales in 
funcția de secretar al C C. al P.M.R.

Marea Adunare Națională a aprobat 
in unanimitate ;

Numirea ca prim-vicepreședinți ai 
Consiliului de . Miniștri a tovarășilor: 
Em’l Iiodnăraș. Petre Bor'lă, M'ron Con
stantinescu. eiiberindu-i din funcțiile pe 
care le deținea-u pină In prezent în gu
vern. în felul acesta. Consiliu! de Miniștri 
va avea ca prim vicepreședinți pe tova
rășii : Emil Bodnăraș, Petre Bori’ă. Miron 
Constantinescu și Alexandru Moghloroș.

Numirea ca vicepreședinți ai Consiliu
lui d? Miniștri a tovarășilor S'mion 
Bugh ci, Dumitru Petrescu și Alexandru 
Bîrl&deanu eliberîndu-i din funcțiile pc 
care le dețineau pină in prezent in gu
vern.

Numirea ca ministru a! Afacerilor Ex
terne a tov. Grigore Preoteasa, ca mi
nistru al Forțelor Armate ale R.P.R, a

tov. general-colonel Leontin Sălăjan, ca 
ministru al Industriei Metalurgice și Con
strucțiilor de Mașini a tov. ing. Popa 
Gherasim, ca ministru al Comerțului In
terior a tov. Ștefan Voltec, eliberând din 
această funcție pe tov. Mircea Oprișan, 
ca președinte al Comitetului de Stat «d 
Planificării a tov. Alexandru Bîrlăd’anu, 
ca mnistru al Finanțelor a tov. Manea 
Mănescu, ca ministru al Industriei Ali
mentare a tov. Constantin Teodoru.

Celelalte ministere vor fi conduse de 
actualii miniștrii

Marea Adunare Națională a aprobat 
cererea deputaților Nicolae Ceaușescu și 
Liuba Chîș'mevschl. de a fi eliberați din 
funcția de membri ai Prezidiului Marii 
Adunări Naționale.

Președintele Marii Adunări Naționale, 
tovarășul C. Pirvulescu a propus alege
rea tovarășului Gh. Gheorghiu-Dej ca 
membru al Prezidiului Marii Adunări Na
ționale.

Propunerea tov. C- Pirvulescu este pri
mită de deputății Marii Adunări Națio
nale cu mare însuflețire Toți se ridică în 
picioare și ovaționează îndelung.

Marea Adunare Națională în unanimi
tate a ales pe tovarășul Gh. Gheorghiu-Dej 
membru fil Prezidiului Marii Adunări 
NațlooAla,

Din însărcinarea Consiliului împuternt- 
clților, deputatul Emil Mazilu a propus 
ca membru in Prezidiul Marii Adunări 
Naționale pe tov. Constantin Paraschi- 
vescu-Băiăceanu, deputat a! circumscrip
ției electorale Rîmnlcu-Sărat. regiunea 
Plocști. Propunerea a fost votată în una
nimitate.

Tov. C. Pirvulescu, președintele Marii 
Adunări Naționale a rostit apoi cuvîntul 
de închidere a sesiunii ;

„Tovarăși deputați și deputate, sesiunea 
noastră a luat hotărlrl importante caro 
decurg din faptul că plenara Comitetului 
Central al P.M.R.. ținind seama de nece
sitatea întăririi continue a roiului condu
cător al partidului, l-a ales p? tovarășul 
Gh. Gheorghiu-Dej, în funcția de p/m-sc- 
cretar al Comitetului Central al P.M.R.

Sesiunea a ales în funcția d? președinte 
al Consiliului de Miniștri al R P R. pe to
varășul Ch'.vu Stoica și a aprobat o serie 
de alte schimbări în componența guver
nului.

Să muncim cu toții pentru a aduce o 
contribuție activă la aplicarea fermă a 
politicii partidului și statului democrat- 
popular, politică de construire a socialis
mului și de apărare a păcii'*.

Cu aceasta lucrările celei de a 7-a se
siuni a Marii Adunări Naționale au luat 
•flTțit. (Agerpres)
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Sîntem gata pentru culesul 
și vinificarea strugurilor

Au trecut trei ani de atunci. 
Era toamnă. Pe țăranii mun
citori din comuna Piscu, re
giunea Galafi, inserările îi 
prindeau pe clmp. Tot pe 
clmp, în lunca Șiretului, ti 
prindeau și zorile. Erau zile 
de muncă încordată pentru 
strlngor&a recoltei. Intr-una 
din aceste zile a venit in 
luncă și Simbol in Niculaie, 
directorul căminului cultural. 
Prinși in viitoarea muncii, 
oamenii nu mai treceau, ca 
de obicei, pe la cămin. Doar 
duminica dacă se abăteau o 
oră. două, cit finea serbarea 
sau conferința vreunui ingi
ner agronom de la raion. Si 
pentru că oamenii „uitaseră" 
de cămin, directorul venise 
in. luncă anume ca să le a- 
mint cască.

-Ge-i cu dumneata, bade, 
nu-ti mai este drumul prin 
dreptul căminului ? a intrat 
directorul in vorbă cu Victor 
Pătrașcu.

Lui Pătrașcu nu d-a prea 
plăcut întrebarea. Era necăjit 
că ogorul nu-i rodise atît cît 
se așteptase el. Era gata să-i 
spună directorului să-l lase 
tn pace, că nu-i arde Iul d-e 
cămin acum, jlar s-a răzgin- 
dlt. „Ce-i de vină directorul 
că am recoltat porumb pu
țin?" $i, înciudat si pe el și 
ne director, și-a văzut mai 
departe de treabă fără să 
scoată o vorbă.

— Am primit o carte In 
care scrie cum se cultivă po
rumbul șl socoteam că te-ar 
interesa, a adăugat directo
rul.

„I-auzi, afurisitul. îmi știe 
obida", gîndi Pătrașcu. Dar, 
prefăcindu-se nepăsător, mor
măi. ceva nedeslușit și se 
pierdu printre cocenii de po
rumb. fără a spune dacă va 
trece ori nu pe la cămin să 
ia cartea.

Peste două zile. Pătrașcu 
s-a dus totuși la cămin să ia

cartea. C1nd a Inapoiat-o, nu 
mai era supărat pe director. 
Ba, parcă...

— Cu porumbul m-am du
mirit infrucitva, dar...

— Restul o să-l lămurim 
la cercul agrotehnic. Te în
scriu și pe dumneata, nu ?

— Inscrie-mă.
★

Toamna tlrziu, după ce s-a 
golit timpul de rod, a început 
să funcționeze cercul agroteh
nic de pe lingă căminul cul
tural. Cursanfi putini, strinși 
cu gr du, ca ia început. Nu se 
mai pomenise pînă atunci în 
sat să învețe oamenii a-și 
munci pămîntul după carte.

A trecut iarna. Primăvara, 
zorul muncilor i-a îndepărtat 
iarăși pe oameni de cămin. 
„Acum nu-i timp de stat la 
cămin", îi ziceau ei directoru
lui. Si directorul nu i-a mai 
chemat pe cursanfi la căminul 
cultural. S-a dus cu ei .în 
lunca Șiretului. Acolo, pe un 
hectar de teren arabil, dat de 
statul popular, directorul a în
ființat un lot demonstrativ. 
Membrii cercului agrotehnic 
au semănat aci varză, ardei, 
castraveți, roșii. penent\ mor
covi. fasole. Au semănat așa 
cum au tnvătat la cgitajidupă 
carte. Si tot așa au îngrijit 
zarzavaturile. Rezultate? Foar
te bune. Așa recolte ca cele de 
pe lotul demonstrativ nu mai 
pomeniseră cei din comuna 
Piscu în viața lor. După ase
menea rezultate, lotul de
monstrativ al cercului agro
tehnic se dovedi prea mic 
pentru cite voiau cursanfii 
să facă. Au căutat să-l mă
rească. Au intervenit la sfat, 
dar sfatul popular nu le-a 
putut satisface cererea, căci 
nu avea terenuri disponibile.

— N-are sfatul ? Nu-i ni
mic, a spus Constantin Ne- 
delcu. înființăm lot demons-, 
trativ pe pămîntul nostru.

Terenul comunei fiind tar-, 
lalizat, n-a fost prea greu 
pentru cursanfi să aibă la un 
loc citeva hectare. împreună 
CU lectorii cercului. învăță
torii $erbu Ion, Irimia Ion și 
profesoara de științe naturale 
Ivan Tasta, ei au hotărît să 
cultive întreaga suprafață cu 
porumb și floarea-soarelui in 
cuiburi așezate în pătrat. Și 
de data aceasta rezultatele au 
fost neașteptat de bune. La 
floarea-soarelui s-au obfinut 
cca 3060 kg la hectar. Nici 
cei mal încrezători nu se aș
teptaseră la o producție atît 
de mare. Cu porumbul a fost 
la fel.

Anul acesta mal multi ță
rani muncitori din comună au 
însămlnfat prăsitoarele după 
metoda cuiburilor așezate în 
pătrat. Si cursant ii au se
mănat din nou porumb pe lo
tul demonstrativ. Dar cercul 
agrotehnic pășește înaintea 
producătorilor agricoli. Pe 
lotul demonstrativ s-a cul
tivat porumb irigat.

ir
Pe masa de lucru a lui 

Serbu Ion, responsabilul cer
cului agrotehnic, s-au strins 
un teanc de cereri. Privin- 
du-le, Serbu Ion își aduce a- 
minte de primul an al cercu
lui. „Ce puțini au fost la în
ceput — gindește el — și 
uite, acum, nu știu pe care 
să-l înscriu mai IntUI*.

Unii por cerc viti-pomicol, 
alții — cerc zootehnic, iar 
alții ca Dragomir Coslică, de 
pildă, a cărui cerere o are a- 
cum în fată responsabilul 
cercului, ar vrea să învețe șl 
agrotehnică, și zootehnie, și 
pomicultură. Pe toate deo
dată.

Gtndurlle îl poartă pe tov. 
Serbu și la lotul demonstra
tiv al cercului agrotehnic 
care, deși acum se întinde pe 
citeva hectare, a devenit din

nou prea mic. Cursanfii li cer 
ca pe acest lot să pună toate 
plantele care se cultivă in 
sat. „Ca să aplicăm aceleași 
metode"', zic ei. Așa s-au o- 
bișnuit: să aplice pe ogoarele 
lor ceea ce învață la cer cu 
agrotehnic și pe lotul demon
strativ.

Problema terenului s-a do 
vedit însă și de data aceasta 
ușor de rezolvat. „Intre lotu 
demonstrativ și ogoarele 
noastre nu trebuie să fie nic 
o deosebire", au spus cursan 
fii. Cei din grupa pomi-viti- 
colă a cercului, de pildă, at 
propus ca pămîntul lor pe 
care vor planta vită de vie ș 
pomi altoifi să fio socotit lo 
demonstrativ al cercului.

Un lot demonstrativ cu 
prinde de obicei și ctillur 
comparative: culturi la care 
se aplică vechile metode 
lucru șl culturi la care toate 
lucrările se fac după ce rin 
tele agrotehnicii înaintate 
pentru ca să se poală vedea 
mai bine superioritatea meto 
delor noi. Dar cind pămintu 
lotului demonstrativ aparține 
membrilor cercului, cum S<5 
faci culturi comparative 
Cursanfii vor să se aplic 
metodele cele noi, care du 
la recolta cea mai mare. „Ce 
ne trebuie culturi comparativ 
— zic ei nu fără temei — 
cind, la nevoie, putem pun 
fată în fată producția pe car 
o vom obfine noi cu cea p 
care o vor obfine ceilalți pro 
ducători agricoli?".

Și așa se face că. începînd 
din toamna aceasta, pe lingă 
lotul demonstrativ principat 
in comuna Piscu vor exista 
citeva noi loturi demonstra 
tive: plantațiile de pom 
fructiferi și de viță £e vie al 
țăranilor muncitori înscriș 
în grupa de pomicultură 
viticultură.

E. VASILIU

Recolta deosebit de bogată de «Ir.iguri 
și timpul specific din acest an au pus tn 
fața conducerii gospodăriei noastre sar
cina de a crea toate condffîffe menite să

CARTEA AGRICOLA
Agro-Silvică

Gazetele de perete 
sătești din îfoionul 
Adjud, popularizlnd 
fruntașii recoltelor 
bogate și metodele 
lor de muncă, aduc o 
contribuție prețioasă 
la sporirea produc
ției agricole.

Așa de pildă, din ultimul număr al 
fazetei de perete Zorile" din comuna 

ăunești se poate afla cum au lucrat — 
începind din toamna trecută și pînă la 
seceriș — țăranii muncitori Constantin 
Dediu și Costică I Gurău, care au obți
nut 2.100 și respectiv 2.000 kg de urlu 
la ha, și Tincă Ion. care a recoltat 1.900 
kg orz la ha

La fel, gazeta de perete ..înainte" din 
Orbeni ii popularizează pe membrii înto
vărășirii agricole din comună care au 
ob{inut o producție medie de 3.000 kg de 
grîu la ha.

Pentru colectivele multor alte gazete de 
perete sătești, răspîndirca experienței îna
intate de lucrare a pămîntulul constituie 
q preocupare permanentă.

T. Wolf
★ 

pe două
„ . princi

pale ale comunei Chis- 
cani, raionul Brăila, 
s-a aprins pentru pri
ma oară lumina e- 
lectrică. La lucrările 
de electrificare a co

munei și-au adus 
contribuția numeroși 
țărani muncitori. Rețeaua 
extinde șl pe alte ulițe aîe comunei. De 
asemenea, vor fi electrificate toate clădi
rile publice șl casele a numeroși locuitori.

Pînă la sfîrșitul acestui an, lumina e- 
lectrică 
menele, 
bu Nou.
raion

De curînd 
din ulițele

electrică se va

va pătrunde Și în- comunele Ge- 
Romanu, precum și in satele Cor 
Găvanl și Voincști din același

Eugen Nasta
★

In comuna Nego- 
ești din regiunea Cra- 

ș-a. I *ova’ *nc& nu exIst«i 
| cinematograf. Totuși, 

tănmii muncitori de 
aici vizionează aproa
pe săptămînal cîte 

un film.
zilele trecute, caravana cinema- 
a muncitorilor cooperației din 
Craiova a prezentat în fața a

In Editura
de Stat
au apărut:

Gh. Banu — Din experiența brigăzii 
me:? in creșterea oilor.

Susco Gr. $1 Pîslaru C. — Din expe
riența fruntașilor în creșterea animalelor.

N. I. Puzancicov — Nivelul ridicat al 
producției colhoznice.

Ana Gdldner — Cum am reușit să de
pășesc planul la producția de oua.

ion Marcu — Cum am obținut recolte 
bogate la griul de toamnă.

Ing. Beuran Grigore — Colaborarea 
dintre brigada de tractoare și brigada de 
cîmp.

Prof. Dr. T. Nica și B. Berniengi — 
Oaia tigaie de munte.

Dr. D. Cotescu și Dr. I. R. Dan — In- 
grășarea taurinelor.

Ing. Cristache Avram — Pădurea, mij
loc de luptă împotriva eroziunii solu
lui-

Al. Alexandri — Produsele chimice fo
losite în proiecția plantelor și aplicarea 
lor.

2 ani de activitate rodnică
De curtnd, Editura Agro-Silvică de 

Stat a împlinit doi. ani de activitate. In 
acest timp. Editura a publicat 800 de lu- 
orări în peste 10-000000 de exempdare. 
Printre lucrările cele mai importante sînt. 
pc lingă cele 250 de broșuri cu privire 
la popularizarea metodelor înaintate în 
agricultură, lucrările originale : „Pedolo
gie generală" de dr. Constantin Chiriță, 
„Patologia medicală a animalelor do
mestice" de I. Adamesteamu. „Atlas de 
anatomie comparativă" de prof. A. V. 
Gheție, „Producerea semințelor de legu
me" de ing. M. Bulboacă, „Experiențele 
mele'* de Rudolf Palocsav — lucrare a- 
părută în limbile romînă și maghiară — 
..Anatomia topografică a calului" de prof. 
A. V Gheție, Prof. Eugen Paștea și.conf. 
univ. dr. I. Riga. De asemenea, au aoă- 
rut, în traducere din limba rusă, „Zooteh
nia generală" de E. I. Borisenko, „Em- 
briologia animală" (vol. I) de prof. G. 
A. Schmidt. „Organizarea creșterii ani

malelor în colhozuri" sub redacția lui L. I. 
Drakin, M. I. Tînkov, candidat în știin
țele agricole și prof. L. M. Zalfman, „Sil
vicultura generală" de M. E. Tkacenko 
și altele.

In prezent. Editura Agro-Silvică de 
Stat pregătește 24 de lucrări într-un tiraj 
de peste 500.000 de exemplare, pentru 
cursurile învățămîntuilui agrozootehnic de 
masă. Aceste lucrări vor apare într-un 
mare tinai si în limbile minorităților na
ționale. Pentru cursurile^ agrozootehnice 
trienale vor fi editate./tftluri într-un tiraj 
de 18.500 de exemplare. Paralel cu aces
tea, Editura acordă o atenție sporită celor 
două colecții „Biblioteca agricolă" și 
„Din experiența fruntașilor în agricul
tură".

Pînă Ia sfîrșitul anului, numărul lu
crărilor editate de Editura Agro-Silvică 
de Stat va aiunge la 900. într-un tinai 
total de peste 14.000.000 de exemplare.

(Ager preș)

Astfel, 
tografică 
regiunea ______ _ r______ __
peste 500 de țărani muncitori de aici fil
mul bulgar „Sub jug". De asemenea, una 
din caravanele întreprinderii regionale ci
nematografice Craiova a prezentat în co
muna Negoeștl filmul ..Circul Slavia", o 
producție a studiourilor cehoslovace.

Programul caravanelor cinematografice 
ale regiunii este astfel alcătuit, încit la 
fiecare 
inuncle 
na cite

8-10 zile țăranii muncitori din co- 
fără cinematograf să poată vizio- 
un film

M. Corncscu

Informație
Facultatea de Matematică și Fizică din 

București, secția fără frecvență, aduce la 
cunoștință că Ia 15 octombrie se ține la 
București, în localul Facultății din str. 
Academiei Nr. 14, al doilea examen de 
admitere.

înscrierile se fac pînă la data de 12 
octombrie la secretariatul secției fără 
frecventă.

Pentru informații candidași se vor a- 
dresa la secretariatul facultății.

(Ager preș)

asigure buna desfășurare a culesului și 
vinilicării strugurilor, precum și depozi
tarea vinului.

In acest scop, noi ne am preocupat din 
timp de repararea ftttreguTuf utilaj vini
col și de pregătirea cramelor șj a pivni
țelor. Astfel, »a prese, zdrobitoare și dez- 
brobonitoare, după reparare și curățire, 
toate părțiie fieroase ce vin în contact cu 
strugurii și mustul au fost vopsite, iar an
grenajele și lagăreie au fost unse, pri' 
mele cu vaselină proaspătă, iar celelalte 
cu ulei mineral fără miros. Vesele de ma
nipulare, de prelucrare și depozitare se 
găsesc în cea mai perfectă stare. Cramele 
și pivnițele sînt curățate, dezinfectate și 
văruite. Prin toate acestea vom asigura 
condiții corespunzătoare procesului de vi- 
nificație.

Ținind seama de recolta foarte bogată 
de struguri și de timpul ploios din această 
toamnă, noi am luat o serie de măsuri 
tehnico-organizatorice. care să ducă la 
mărirea capacității de prelucrare a stru
gurilor. Pentru aceasta, au fost amena
jate, pe lingă cele 40 de centre de vinifi- 
care ce au funcționat anul trecut, încă 
8 centre și 3 subcentre. In vederea or
ganizării muncii în crame în 2 schimburi, 
au mai fost electrificate încă 6 centre de 
vinificare. De asemenea, la cele 5 prese 
continue, acționate mecanic, munca s-a 
organizat pe brigăzi ,în două schimburi 
pentru ca ele să poată funcționa fără în
trerupere și cu întreaga lor capacitate de 
lucru. Pentru folosirea cît mai rațională 
a celorialte tipuri de prese, repartizarea 
lor s-a făcut în toate cramele pe grupe 
de cîte trei, de mărimi diferite și oît mai 
aproape unele de altele, fără a se stînjeni 
deservirea lor. In felul acesta, procesul 
tehnologic de viniftoație se va desfășura 
îngple mai bune condiții, înlăturîndu-se o 
parte din tjmnii morți. cauzați de trece
rea tescovinei (boaștei) dintr-o presă în 
alta.

Pentru obținerea unor vinuri superioare, 
atît în cazul soiurilor pure, oît și a ames
tecurilor, în gospodăria noastră s-au luat 
de asemenea o serie de măsuri tehnico- 
organizatorice. Așa, bunăoară, peste 2.000 
tone de struguri vor fi culeși pe soiuri. 
Parcelele în oare predomină, soiurile prin
cipale caracteristice podgoriei Valea Că
lugărească, ca: Riesling, Fetească. Caber
net etc. au fost identificate din vreme, iar 
centrelor de vinificare li s-au repartizat 
bnațele de muncă pentru cti'es, mijloacele 
de transport, precum si cadrele necesare 
pentru executarea vinificației. Cramele 
unde se vor vinîfica acești struguri au 
fost dotate cu vasele și utilajul cel mal 
corespunzător prelucrării acestor soiuri. 
Pentru obținerea unui vin de calitate co
respunzător soiului respectiv, în timpul 
fermentației se vor utiliza diagramele de 
fermentație, cu ajutorul cărora se va ur
mări mersul fermentației pînă la termina
rea ei completă.

Datorită condițiilor speciale de climă 
•din acest an, coacerea strugurilor este 
neuniformă, iar pe alocuri, strugurii sînt 
atacați de mucegai. Din această oauza, 
culesul se va face mai de timpuriu, iar vi
nul ce Se va obține va .fi desigur mai acid 
(acru). înlăturarea tn parte a acestui 
neajuns o vom face prin capaje (amestec) 
între musturile lipsite de aciditate cu 
cele bogate în aciditate, în timpul vlnl- 
ficării. . r , '.-j-

Strugurii avariat» șl mucegăit! vor fi 
culeși si vinificați separat de cei sănă
toși. In prelucrarea lor vom întrebuința 
dezbrobonitul și o ușoară presare. Decan
tarea va fi obligatorie pentru mustul pro
dus de acești struguri, folosindu-se do
zele corespunzătoare de metabisulfiț șl

maia de fermenți aeleoțfonațf, iar stnugw> 
rii negri vor fi vtaificați io alb.

Muncitorii și tehnicienii din gospodă’ 
rie au avut multe de învățat cu prilejul 
schimbului de experiență ținut la secția 
Valea Largă, atât In ce privește organi
zarea culesului pe echipe tn cedrul brigă
zilor, cît și a organizării muncii în cramă.

Țin-înd seama de faptul că factorul 
principat! în asâgurarea strîngerii recoltei 
în timpul cel mai scuri îl constituie oa
menii, conducerea gospodăriei noastre sa 
preocupă îndeaproape de asigurarea bra-
țelor de muncă necesare.

Maiștrii viticoli și șefii de echipă duc 
tn această perioadă o muncă intensă pen
tru asigurarea număruilui de oameni de 
care va fi nevoie. Secția Pleașa, de pildă, 
(șef de secție tov. Serban Trandafir), și-a 
asigurat aproape în întregime mâna de 
lucru necesară.

Față de marele volum de lucrări ce-1 
avem de executat într-un timp scurt, nu* 
mărul muncitorilor necesari întrece cu 
mult pe cel al posibilităților de recrutare 
din apropierea gospodăriei. De aceea, noi 
am trunăș delegați în mai multe regiuni 
ale tării pentru contractarea de brațe de 
muncă.

Crearea unor condiții din cele mei bune 
de cazare șj de trai pentru cei peste 3.500 
de muncitori care vor lucra în această 
campanie este una din preocupările noas
tre de seamă. Astfel, am amenajat în 
toate sectoarele viticole 65 de dormitoare 
ou peste 3.800 de paturi.

De asemenea, au fost Înființate încă 
16 cantine pe Ungă cele 42 existente, la 
care, în toată perioada culesului, se va 
servi o masă consistentă și ieftină. In 
vederea acestui lucru, noi ne-am aprovi
zionat din vreme cu alimentele necesare, 
o parte din ele procurindu-le din grădina 
gospodăriei. In magaziile cantinei se află 
peste 20 de vagoane cu cartofi, 5 vagoane 
ou varză, 3 vagoane cu fasole, 5 vagoane 
cu ceapă. 5 vagoane cu zarzavaturi, în
semnate cantități de untură, ulei, paste 
făinoase, brinză etc.

Ținem să arătăm că muncitorii șl teh
nicienii gospodăriei noastre au primit cu 
mult elan chemarea la întrecerea socia
listă lansată de gospodăria de stat Odo- 
bești, ei fiind hotărîți să muncească cu 
toate puterile pentru a cîștiga întrecerea. 
In prezent, tn întreaga gospodărie se tin 
consfătuiri de producție pe grupe sindi
cale și secții- Cu această ocazie sînt an
trenați tn întrecerea socialistă noi mun* 
citori permanenți, sezonieri și zilieri.

Pentru popularizarea rezultatelor obți
nute în cadrul întrecerilor, comitetul de 
întreprindere a activizat colectivele de 
redacție ale celor 12 gazete de. perete de 
la centrul gospodăriei și secții; în pe
rioada campaniei, foaia volantă va apare 
în fiecare săptămînă. în ediții speciale, 
iar prin stația de radioamplificare se vor 
populariza cu regularitate succesele obți; 
nute și metodele folosite de muncitorii 
fruntași.

La reușita campaniei de cules și vini
ficare își vor da concursul si cele 7 echipe 
culturale din gospodăria noastră. Echi
pele au pregătit un bogat și variat pro
gram artistic ne care îl vor prezenta în 
fiecare sîmbătă seara în fata muncitorilor.

Prin buna organizare a muncii, folosi
rea întregii capacități de lucru a utila iu-’ 
lui vinicol, prin crearea unor condiții mai 
bune de muncă, traj și cazare a muncito
rilor pe toată perioada campaniei,'sîntem 
hotărîți să realizăm culesul în cel mult 
20 de zile, să evităm pierderile de stru
guri, să depășim planul de producție cu 
25 la sută și să reducem prețul de cost 
la struguri cu cel puțin 30 la sută.

|. ALEXE
director

GH. ANGHEL ,
președintele comitetului de întreprindere 

din G.A.S. Valea Călugărească

Răspund chemării la întrecere 
privind buna desfășurare a recoltării 

și vinificării strugurilor

„Cu o floare nu se face primăvară"
— Pe marginea lipsurilor existente în campania însâmînțârilor de toamna în raionul Sighișoara —

După ploile.ee au căzut pe întreg cu
prinsul raionu&ii Sighișoara, ca și în alte 
părți ale Ardealului, au urmat zile cu 
soare. Pănrtotut umed s-a zvîntat repede, 
devenind num au bun pentru arat si se
mănat. Folosind timpul prielnic, numeroși 
țărani muncitori din satele raionului au 
început semănatul gnîului și al orzului 
de toamnă. In terenurile ce le aveau ara
te din vreme, Uătranii muncitori Barbu 
Arsenie și Iancu Vasile din comuna Criș 
și mulți alții din comunele Albești, Sas- 
chiz, Țigmandru etc. au semănat cu grîu 
numai în cîteva zile suprafețe întinse de 
teren. însămîntări le de toamnă au în
ceput și Ia gospodăria de stat Dumbră
veni, care a semănat peste 107 ha cu grîu, 
precum Si la gospodăria colectivă din co
muna Laslea.

Dar ce folos : „Cu o floare nu se face 
primăvară". Luată pe raion, situația pre
gătirilor pentru însămîntări se prezintă 
foarte prost, iar suprafețele însămânțate 
sînt neînsemnate. Fată de timpul înaintat 
și față de posibilități, ritmul în care se 
desfășoară lucrările de însămfînțăiri este 
neîngăduit de încet. Nu este permis ca 
în cursu* unei săptămîni cu timp fru
mos să se însămînțeze pe întreg raionul 
în sectorul individual numai o suprafață 
de 73 ha

In raionul Sighișoara, există un mare 
număr de mașini agricole și atelaje, care, 
dacă ar fi repartizate chibzuit »i folosite 
din plin, ar putea executa ziflnic un mare 
volum de lucrări. Dar acest lucru nu se 
înthnpla. Numai așa se explică de ce 
n-au fost arate pînă în prezent toate su
prafețele de teren cultivate cu leguminoa
se, plante furajere, păioase etc., care ur
mează a fi semănate cu grîu, orz, seca
ră. Pregătirea din vreme a «acestor te
renuri vederea însămînțărilor de toam
nă se impune anul acesta cu atît mai 
mult cu cît în raion coacerea porumbului 
este mult întîrziată.

Situația în care se găsesc pregătirile 
pentru însămîntări țn multe din comune
le raionului dovedește că organele de 
stat și agricole respective nu privesc cu 
toată seriozitatea și răspunderea îndepli
nirea sarcinilor ce le revin în campania 
de toamnă. Astfel, tn comuna Daneș, co
mună ce are de fnsămînțat o mare su
prafață cu cereale de toamnă, arăturile 
pentru însămîntări nu sînt făcute decît 
pe o suprafață de 45 ha, iar sămînța ne 
cesairă nu este procurată și aleasă decît 
în mică parte. Din cele două centre de 
selecționare și tratare a seminței ce tre
buiau organizate în comună, nu funcțio
nează decît unul, și acesta în mod defec
tuos. Tehnicianul agricol al comunei, 
tov. Neagu Larion, nu are o evidentă a 
țăranilor muncitori care au ales și tra
tat sămînfa, neinteresîndu-se de această 
problemă importantă. Cele 4 semănători 
existente la centrul de închiriat mașini și 
unelte din comună stau nereparate, avfnd 
unele piese lipsă, fără ca cineva să se 
preocupe de punerea lor în stare de fune 
ționare.

O situație asemănătoare celei din co
muna Daneș există $i în comunele Criș, 
Noul Săsesc și Seleușu. In comuna Seleu- 
șu, din cele 265 ha care trebuie pregătite 
pentru însămînțat au fost arate numai 52. 
Țăranii muncitori din această comună 
n-au selecționat pînă mai acum cîteva 
zile nici un bob de grîu. fiindcă nu li 
s-au pj3 la îndemînă de către sfatul 
Dooular trioarele necesare. Singurul trior 
existent în comună zace stricat într-o în
căpere a sfatului popular. Cele șapte se
mănători de la centrul de închiriat ma
șini și unelte s;nt și ele stricate, fiind 
aruncate Ia voia întîmplării prin curțile 
dvferiților cetățeni care le-au folosit în 
primăvară. Comitetul executiv al sfatului 
popular (președinte Ion Răceanu), deși 

cunoaște destul de bine această stare de 
lucruri, totuși nu ia nici un fei de mă
suri. Foarte nepăsător, el declară că „a- 
tunci cînd ‘va veni timpul, ies și țăranii 
muncitori la semănat fără să Be îndem
nați de nimeni". Cam de aceeași părere 
este și agentul agricol din comuna Criș, 
Ion Arsenie. Se pare că acești tovarăși au 
uitat că succesul campaniei de însămîn
tări depinde de felul în care a fost pre
gătită, de mobilizarea țăranilor munci
tori în vederea folosirii fiecărei ore din 
.timpul prielnic.

Cu o indiferență totală este privită de 
către multe sfaturi populare comunale și 
conduceri ale unor cooperative sătești, 
pregătirea utilajului agricol existent la 
centrele de închiriat mașini și unelte. 
Dacă nu vor fi luate urgent măsuri pen
tru punerea în stare de funcționare a 
mașinilor și uneltelor de la aceste centre, 
există pericolul ca țăranii muncitori din 
multe comune să nu poată folosi la tn- 
săm ntăr' utilajul agricol pus la îndemî
nă de stat și mai ales semănătorile. de 
care au foairte mare nevoie. Cu ce își vor 
însămînța griul de toamnă țăranii mun
citor; dmtr-o serie de comune ca Vînă- 
tori, Scleuș, Iloghilag și altele, dacă se
mănăturile de la centrele de închiriat ma
șini și unelte sî.nt stricate ? Cum vor 
folosi producătorii agricoli, ale căror te
renuri sînt situate pc dealuri, mașinile 
de semănat mari șj grele cu care unele 
centre de închiriat sînt dotate ? Deși 
mulți țărani muncitori au aîătat că ei 
nu pot întrebuința semănătorile mari, 
neavînd cu ce le trage, conducerea 
U.RC.C Sighișoara nu s-a îngrijit să 
le schimbe și să aducă în focul lor se
mănător mici, care pot fi cu ușurință tra
se de vite pe orice fel de teren.

îngrijorător de încet se desfășoară în 
raion si acțiunea de -schimbare a semin
țelor. Țăranii muncitori care au grîu sau 

orz din soiuri corcite, fără putere de în- 
colțire, nu 9Înt îndrumați suficient să-și 
procure de la bazele de recepție, prin 
schimb, sămînță din soiuri superioare. 
Unele baze de recepție, cum este, de 
pildă, cea din comuna Dumbrăveni, încă 
nici nu a început operația de schimbare 
a semințelor. Numeroși țărani muncitori, 
ca Rădut Ion, Ilie Brînduș. Radu Pavel 
și alții din comuna Noul Săsesc, prezen- 
tîndu-se Ia această bază, li s-a refuzat 
schimbul de semințe pe care voiau să-l 
facă pe motiv că „baza nu are nici o 
dispoziție î«n acest sens".

Toate aceste lipsuri care frinează buna 
desfășurare a însămînțărilor de toamnă 
sînt bine cunoscute de către tovarășii din 
conducerea sfatului popular al raionului 
Sighișoara si mai ales de secția agricolă, 
al cărei șef este tov. Nicolaie Gălățeanu. 
Cu toate acestea, ei nu au luat pînă 
acum măsuri concrete și eficace care să 
ducă la îndreptarea situației. In loc ca 
organele sfatului popular raional și mai 
ales tehnicienii secției agricole să fie 
îndrumați să desfășoare pe teren, în co
mune și unități agricole, o muncă temei
nică d.» îndrumare și control, în acest 
raion se continuă practica dăunătoare d«> 
a se trimite organelor locale numai dis
poziții și circulare în scris.

Este t'.moul ca această stare de lucruri 
să fie curmată cît mai repede. In această 
toamnă, lucrările agricole ce se cer a fi 
executate deodată sînt multe și de aceea 
timpul trebuie folosit din plin. Organele 
de stat și agricole din raion au datoria de 
a mobiliza, repartiza și folosi rational 
toate forțele si mijloacele de luoru exis
tente și de a îndruma oe țăranii m’i.țritori 
să folosească cît ma: bine fimnu’ prielnic, 
pentru ei însăm’ntările de to-xnnă să fie 
efecl’.i ite fără nici o întîrziere și în bune 
condiții agrotehnice.

OH. ROȘU

•
| Muncitorii, tehnicieni!, inginerii șl
• funcționarii de la gospodăria agricolă 
? de stat Apoldu de Sus, regiunea Hune- 
; doara, analizînd posibilitățile existente, 
; au răspuns chemării la întrecere lan-
• sată de .colectivul gospodăriei agri- 
î cole de stat Odobești, regiunea Birlad,
• privind buna desfășurare a recoltării 
ț și vinificării strugurilor din acest an. 
j Colectivul gospodăriei agricole de
• stat Apoldu dc Sus s-a angajat să re-
• colteze întreaga producție de struguri 
: în termen de 17 zile de Ia începerea 
I culesului și să execute vinificarea a 
î 2000 tone de struguri în condiții spe-

Pregătiri pentru recoltarea strugurilor
BTRLAD — La Odobești, Panciu, Co- 

tești, Nicorești și în alte podgorii din re
giunea Bîrlad — cea mai mare regiune 
viticolă a țării — viile au anul acesta un 
rod deosebit de bogat. Peste cîteva zile 
în podgorii va începe culesul. Muncitorii, 
inginerii și tehnicienii din gospodăriile 
agricole de stat seu pregătit din vreme 
pentru cules și vinificație.

Pînă în prezent, în gospodăriile agri
cole de stat din regiune au fost pregătite 
86 cisterne, 3.695 budane și a’.te vase cu 
o capacitate totală de peste 175.000 hl. 
Paralel cu pregătirea inventarului de 
depozitare, a fost pregătit și revizuit în
tregul utilaj de vinificație: zdrobitoa
rele, presele, teascurile și linurile. La 
gospodăria agricolă de stat Odobești au 
fost luate măsuri ca 20 de -pompe de mî- 
nă și 10 zdrobitoare manuale să fie ac

»♦♦♦♦♦♦♦«>♦♦♦♦♦♦♦♦
Timpul probabil pentru zilele

de 5, 6 ți 7 octombrie
Vremea se vș mențme in general rece, 

cu cerul variabil in jumătatea de notd a 
țării și mai mult noros cu ploi slabe în 
sud.

Vînt moderat dinspre est. Temperatura 
aerului coboară noaptea între 2-11 gra
de, Iar riua maximele urcă tertre 14-22 

claie în vederea șampanlzării ulterioa
re a vinului obținut Dc asemenea, 
printr-o bună organizare a muncii la 
cules s-a angajat să evite pierderile în 
vederea obținerii unei producții de 
5400 kg de struguri la hectar și să dea 
astfel statului peste plan 140 vagoane 
struguri. Pentru a ușura munca se va 
mecaniza procesul de vlniflcațle la 
două centre în proporție de 60 la sută; 
vor fi electrificate noi centre dc vini- 
flcație la care se va introduce lucrul in 
două schimburi.

(Agerpres) •
.i

ționate mecanic, mărindu-se astfel ran
damentul zilnic In procesul de vinificație- 

In principalele podgorii au fost orga
nizate 57 centre de vinificație. Astfel la 
gospodăria agricolă de stat Odobești au 
fost amenajate 22 centre, la podgoriile 
Pancîu 16, la Cotești 12, iar la Țigănești 
și Nicorești, 7 centre. In vederea obține
rii unor vinuri de calitate superioară, în 
toate podgoriile vinlficația se va face pe 
soiuri. In podgoriile de ’a Panciu, Cotești 
și Nicorești au fost luate măsuri pen
tru asigurarea brațelor de muncă în ve
derea culesului viilor, pentru efectuarea 
lucrului tn schimb de zi și de noapte în 
scopul îndeplinirii întocmai a planului la 
fiecare loc de muncă.

După evaluările făcute, gospodăriile a- 
gricole de stat din regiunea Bîrlad vor 
obține, peste planul prevăzut aproxima
tiv 500 vagoane de vin.

gr,ide Se va sem-nala ceață dir’-ie^n în 
Transilvania.

Solul va fi umed în toată țara, iar tem
peratura lui la orele 8 dimineața la a- 
dîncimea de 5-20 om va fi cuprinsă între 
10-15 grade.

Vreme favorabilă lucrărilor agricole da 
toamnă în cea mai mare parte a țării.

ploile.ee


Mai multa atenție acțiunii de însilozare 
a furajelor în raionul Zimnicea

In multe raioane din regiunea Bucu
rești au fost însiloaate anul acesta canti
tăți. sporite de nutrețuri, atft în gospo
dăriile colective și la stațiunile de montă 
comunale, cit și de către țăranii munci
tori cu gospodării individuale. In raionul 
Alexandria, de piildă, numai în primele 
trei săptamîni din luna septembrie s-<au 
însilozat aproape 400 de tone de porumb 
și sînt în curs de însjtozane Însemnate 
cantități de nutrețuri.

★
In raionul Zimnicea, însă, situația pri

vind însilozarea nutrețurilor este cu totul 
nesatisfăcătoare Intr-adevăr. l«a începutul 
lunii septembrie, la gospodăria colectivă 
d:n Contești, s-a organizat o demonstra
ție, cu care prilej au fost însilozate 60 de 
tone de porumb. La această demonstra
ție însă, din cauza unei defectuoase or
ganizări. n-au participat decît cîtiva ță
rani muncitoii crescători de animale și 
numai o parte dintre președinții sfaturilor 
populare comunale.

In afară de cele 60 de tone însilozate 
la gospodăria colectivă din Contești, s-au 
maj însilozat IO tone în comuna Suhaia 
de către un țăran muncitor cu gospodă
rie individuală. Deci, în total pe raion 
au fost însilozate numai 70 de tone de 
porumb, ceea ce reprezintă doar 8,7 la 
sută din plan. Din porumbul produs pe 
98 de hectare în loturile zootehnice apar
ținând celor 13 stațiuni de montă comu
nale din raion, nu s-a însilozat nici un 
kilogram.

Tovarășul ing. Constantin David, șeful 
secției agricole, șj a Hi tehnicieni de la 
raion caută să iustifice această neper - 
misă rămînere în urmă prin faptul că 
Direcția agricolă regională a trasat sar
cinile privind acțiunea de însilozare cu 
foarte mare întârziere — La 15 septem
brie- Este adevărat că Direcția agricolă 
regională nu a lichidat încă cu întârzie
rile în rezolvarea unor probleme urgente. 
Dar acțiunea de însilozare se putea des
fășura și fără această adresă. Principala 
cauză a tărăgănării acestei acțiuni tre
buie căutată în primul rînd în ușurința 
cu oare conducerea sfatului popular ra
ional (președinte tov. Dumitru Gheor- 
ghe) și organele agricole raionale au 
privit și continuă încă să privească în
semnătatea extinderii metodei însilozării.

La ședința organizată la raion, în care 
s-au prelucrat sarcinile privind însilorv 

Grija pentru animalele gospodăriei

La gospodăria agricolă dc stat „Gheorghe Coșbuc” din Mediaș, se acordă o deosebită atentie dezvoltării sectoru
lui zootehnic. Pentru hrana animalelor pe timpul iernii au fost insilozate peste 100 de vagoane de porumb în faza de 
coaceite lapte-ceară.

In fotografie: Mulgătorul Mildt Ion are de ce să fie mulțumit. El obține zilnic de la flecara vacă peste 24 
de litri de lapte.

rea. au participat numai Gtțiva tehnicieni 
de la punctele agricole. Nici celor pre- 
zenti nu li s-au trasat sarcini precise 
pentru a ști fiecare ce are de făcut. Din 
această oauză, unii dintre ei, ca, de pildă, 
ing. zootehnist Maria Beienaru de la 
punctul agricol Stnîrdioasa, motivează 
că nu s-au interesat de însilozare întrudt 
porumbul din loturile zootehnice a ajuns 
la maturitate deplină. In realitate, lucru
rile stau altfel. In cele IO ha din Iotul zoo
tehnic al comunei Sm?rdioasa sînt por
țiuni de porumb verde care însumează 
aproximativ 50 de tone de porumb tocmai 
bun pentru însilozat. Situații asemănă
toare pot fi găsite și în comunele Năs
tureii, Găurictu, Viișoara și altele. In 
loc să ia măsuri pentru însilozarea fura
jelor, tov. Dumitru Cioc de la punctul 
Pietroșani a dat dispoziții ca porumbul 
dc pe un hectar din lotul zootehnic al 
comunei Bujoru, însămînțat special pen
tru siloz, să fie conservat în stare us
cată. deși porumbul ajunsese în faza de 
coacere lapte-ceară, deci era bun pentru 
însilozare. Pe tehnicianul Ion Zlotea din 
comuna Frumoasa nu-l preocupă asigura
rea hranei celor 2 tauri și 3 vieri de La 
stațiunea de montă comunală și iniei a 
celor 50 de berbeci pe care urmează să-i 
primească stațiunea. El lipsește deseori 
nemotivat de la serviciu, timp în care 
poate fi găsit prin casele chiaburilor din 
sat.

Din păcate, chiar la secția agricolă 
raională există părerea greșită că este tîr- 
ziu pentru a se mai însiloza porumb. 
Această părere o împărtășește chiar res
ponsabilul cu baza furajeră în secția a- 
gricolă, tov. Stefan Popescu.

De altfel, tehnicienii secției agricole ra
ionale au foarte slabă legătură cu tere
nul și mu cunosc felul cum muncesc a- 
gronomii și zootehniștii îu această ac
țiune. Numărul exagerat de mare de șe
dințe ce se țin la raion, unele din ele fără 
prea mare folos, stîajenesc în mare mă
sură controlul muncii ©e teren. Este su
ficient să arătăm că numai în două zile 
șeful secției agricole raionale a luat parte 
la cinci ședințe — și acesta nu e un caz 
izolat.

Nu trebuie trecută cu vederea nici pă
rerea cu totul neîntemeiată a tehnicieni
lor de la secție agricolă raională, părere 
pe care și-au însușit-o si unii tehnicieni 
de la punctele agricole și de la comune. 

încercând să iustifice nereallztre* planu
lui de însilozare la stațiunile de montă, 
acești tehnicieni susțin că... tocătorîle de 
nutreț existente în raion nu sînt bune, 
întrucît toacă bucăți prea mari.

In raion, există însă 30 de tocători ma
nuale și 2 tocători mecanice corespunză
toare. Dintre acestea, 14 se găsesc la 
centrele de închiriat mașini $i unelte a- 
gr iede de pe lingă cooperativele sătești, 
întrucît nimeni de la sfatul popular al 
raionului nu a luat măsuri pentru folo
sirea tocătorilor, toy. Stefan Anton, res
ponsabilul centrelor, de închiriat mașini 
și unelte agricole de la U.R.C.A.D.. a îm
prumutat o parte din tocătorile aflate în 
depozit, instituțiilor din Zimnicea, care 
le-au dat o altă întrebuințare.

ir
Este de la sine înțeles că această stare 

de lucruri nu mai poate dăinui. De aceea, 
este necesar. în primul rînd, ca colectivul 
constituit la raion în vederea conducerii 
acțiunii de însilozare a nutrețurilor să-și 
întocmească un plaji amănunțit de lucru 
oare să fie de îndată si temeinic cunoscut 
de toți tehnicienii de la punctele agricole 
și de la comune, de conducerile sfaturilor 
populare comunale. In cel mai scurt timp, 
trebuie identificate suprafețele de porumb 
cu vegetație întîrziată — asemenea su
prafețe există în aproape toate loturile 
zootehnice — și să se însilozeze întreaga 
recoltă obținută.

In raionul Zimnicea, ca și în alte părți, 
se întrevede o recolta foarte bogată de 
sfeclă de zahăr Trebuie organizată o 
temeinică muncă de lămurire printre cres
cătorii de animale pentru a însiloza co- 
letele și frunzele de sfeclă, tufele de păt
lăgele și ardei, împreună cu fructele ce 
nu se mai pot recolta, lucerna și trifoiul 
din coasa a treia și a patra etc.

Acordînd atenție însilozării unor can
tități sporite de nutrețuri, colectivul raio
nal. inginerii și tehnicienii agronomi si 
zootehniști sînt datori să urmărească în
deaproape și felul in care se face însilo
zarea.

Aplicînd cu pricepere și încredere meto
da însilozării nutrețurilor, crescătorii de 
animale din raionul Zimnicea vor a- 
sigura pentru animalele lor o hrană co
respunzătoare și ou putere nutritivă ri
dicată.

T. OPREA *

Decernarea insignei 
„Fruntaș în muncă 

în cooperația de consum"
In cwsul lunii septembrie, Centrocoo- 

pul a laminat la 156 de lucrători din co
operație insigna de „Fruntaș în muncă 
în cooperația de consum". Printre cei 
distinși sînt muncitori din combinatele de 
producție, gestionari și vinzdtori, achizi
tori, președinți de cooperative, care au 
depus o muncă susținută pentru îndepli
nirea planului de aprovizionare și desfa
cere: Ștefan Szekelg, vicepreședintele co
operativei din comuna Bodoc, Regiunea 
Autonomă Maghiară, care și-a depășit 
planul de achiziții in fiecare lună, Ion 
Vulpe, președintele cooperativei din Tic- 
le ni, regiunea Craiova, Ana Tunase, ges
tionară la cooperativa „9 Mai" din Bu
zău și alții (Agerpres)

Crește volumul produselor 
agricole valorificate

De la începutul lunii iulie șl ptnă la 20 
septembrie, țăranii muncitori din satele 
regiunii Hunedoara au valorificat prin 
cooperativele sătești și centrele de achi
ziționare peste 114 vagoane de legume și 
105 vagoane de fructe.

Numai In raionul Ilia s-au achiziționat 
ptnă acum, prin cele 11 centre de achizi
ționare, 156 tone de legume, 171 tone de 
prune și mere și 178 tone de fructe de 
pădure. Țăranii muncitori din comuna 
Sîrbi au vîndut cooperativei 53.859 kg 
de prune în valoare de 35.000 lei.

Prin cele 26 gherete ale cooperației din 
orașele și centrele muncitorești ale regi
unii s-au distribuit în această perioadă 
196 tone de ceapă și roșii, cu 66 tone mai 
mult decît în perioada corespunzătoare a 
anului trecut, 549 tone de varză, cartofi 
și rădăcinoase, cu 113 tone mai mult decît 
anul trecut, precum și 142 tone de fructe.

Cooperativele sătești vor achiziționa a- 
nul acesta din regiune și vor da pentru 
aprovizionarea de iarnă a populației 290 
vagoane de cartofi, 55 vagoane de varză 
și peste 20 vagoane fructe și struguri. 
S-au luat de asemenea măsuri pentru în
silozarea a 500 tone de cartofi, cu 100 de 
tone mai mult decît în anul trecut.

Pentru aprovizionarea 
populației

0 dată cu sosirea toamnei, cooperati
vele sătești din regiunea București s-au 
pregătit pentru a primi de ta producăto
rii agricoli fructele și legumele contrac
tate și pentru a asigura depozitarea și 
prelucrarea lor. Astfel, la centrele de pe 
Ungă cooperativele sătesti. producătorii a- 
gricoli din regiunea București au livrat 
pînă acum, pe baza contractelor încheiate, 
peste 3.000.000 kg de roșii, 723.000 kg 
de varză, 867.000 kg ceapă, 580.000 kg 
de rădăcinoase, 1.830.000 kg de cartofi, 
2.762.000 kg de diverse legume, precum 
și 47.500 kg de mere, 29.350 kg de pere, 
150.000 kg de struguri.

In vederea prelucrării la timp a fructe
lor și legumelor, au fost organizate pe 
lingă cooperativele sătești centre de 
pulpare a fructelor, precum și centre de 
conservare a legumelor. Plnă acum, tn 
aceste centre au fost pulpate peste 40.000 
kg de fructe și s-au conservat însemnate 
cantități de roșii și alte legume, necesare 
populației pentru consum in timpul ier
nii,

(Agerpres)

Respectarea statutului-model, 
chezășia succeselor gospodăriei 

noastre colective
Ip primăvara anului 1952, 72 de fa

milii din satul nostru șirau unit cele 364 
ha de teren arabil și principalul inventar 
agricol, întemeind gospodăria colectivă 
„Secera si Ciocanul". In cei, 3 ani si mai 
bine de la înființare, gospodăria noastră 
a dobîndit succese deosebit de însemna
te în sporirea rodniciei pămîntului. a-a 
întărit și dezvoltat mereu.

Pe lîagâ cultura cerealelor si a plan
telor tehnice, în acești ani am creat și 
dezvoltat și alte ramuri de producție și 
îndeosebi sectorul zootehnic, care ne-au 
adus venituri mari. Sectorul zootehnic al 
gospodăriei noastre cuprinde în prezent 
52 de cai, 15 boi, 452 de oi, 26 de vaci. 
14 scroafe și 25 de purcei. Cu ajutorul 
creditelor acordate de stat și cu o parte 
din veniturile realizate de gospodărie în 
acest răstimp, am clădit 12 construcții 
moderne, între care o maternitate de 
scroafe, un saivan pentru 500 de ol. o 
puiernită, două magazii de cereale și 
două pătule pentru porumb.

O dată cu dezvoltarea avutului obștesc, 
au crescut an de an valoarea zilei-muncă 
și, ca urmare, veniturile colectiviștilor. In 
1952, pentru o zi-muncă, gospodăria a 
împărțit 6,o kg de grîu șl porumb, în anul 
1953 — 10 kg, în 1954 — 15.6 kg. iar t.i 
anul acesta colectiviștii vor prim: pentru 
o zi-muncă aproape 19 kg de griu și po
rumb, în afară de alte .produse animale și 
bani.

Chezășia succeselor noastre în tot 
cursul acestor 3 ani de existență a gos
podărie’ a fost respectarea prevederilor 
statutului model — legea de bază a gos
podăriilor agricole colective.,'A fi

In legătură cu aceasta, trebuie să arăt, 
înainte de toate, rolul important pe care 
îl are, în viața gospodăriei noastre co
lective adunarea generală ca organ su
prem de conducere. Adunarea generală a 
membrilor, care se întrunește la noi cel 
puțin o dată pe lună, exercită un control 
permanent șj riguros asupra activității 
consiliului de conducere. Nu o dată în 
acești 3 ani, adunarea generală a criticat 
ba chiar a luat măsuri statutare, împotri
va unor membri din consiliul de condu
cere delăsători sau necorespunzători în 
munca lor. .Așa, de exemplu, în ședința 
din 20 martie 1954, membrii gospodăriei 
colective au hotărît să schimbe pe Nadira 
Selim din consiliul de conducere, pentru 
că nu se preocupase de organizarea lu
crărilor în sectorul culturilor de cîmp de 
care răspundea.

Așa cum prevede statutul, consiliul de 
conducere propune adunării generale să 
ia hotănîiri în cele mai importante pro
bleme gospodărești. Periodic, adunarea 
generală a colectiviștilor discută proble
mele legate de dezvoltarea și folosirea 
fondului de bază Au existat cazuri cînd 
unii membri n-au fost de acord ca o 
parte din veniturile bănești să fie folo
site pentru procurarea de animale de 
rasă, unelte agricole și altele. Datorită 
însă muncii politice și de lămurire dusă 
de către organizația de partid din gos
podărie. colectiviștii au înțeles foloasele 
pe care le aduce continua creștere a avu
tului "obștesc și îndeosebi dezvoltarea 
creșteri» animalelor. La propunerea con
siliului de conducere, adunarea generală 
a format comisii speciale, cărora le-a fost 
încredințată sarcina de a cumpăra boi 
de muncă, vaci de lapte și alte animale, 
cu care neam mărit numărul animalelor 
proprietate obștească.

Organizarea, normarea și retribuirea 
muncii potrivit prevederilor statutului 
model, ap’icarea normelor Individuale sau 
pe grupe mici, precum și întocmirea unei 
evidente precise șj corecte a zilelor-mun- 
că sînt probleme importante pe care adu
narea generală le discută periodic cu 
toată seriozitatea, 1uînd hotărîrile nece
sare. Astfel. în primăvara acestui an, adu
narea generală a cerut brigadierului Iile 
Văleanu să aplice normele individuale șl 
la plivit.

Pentru stimularea materială a colecti
viștilor, adunarea generală a aprobat a 
pkcarea la u-nele lucrări, a sistemului de 

retribuire In raport cu procentul de d* 
pășire a producției. Ața. bunăoară. ît 
toamna anului trecut, adunarea generală 
constatînd că brigada I. care a aplicai 
la porumb metoda semănatului în cuiburi 
așezate tn pătrat oe o suprafață mai mare 
și, ca urmare, a obținut cu aproximativ 
150 kg mai multe boabe la hectar decît 
brigada a Il-a a hotărît să socotească 
membrilor brigăzii I mai multe zilq- 
muncă.

Pentru buna desfășurare a lucrărilor 
agricole, consiliul de conducere se întru
nește săptămîna.1. întreaga activitate a 
consiliului este organizată după un plăți 
lunar, defalcat pe săptămîni si pe fiecare 
zi. Pentru unele lucrări urgente și de 
mare importantă, se întocmesc Planuri 
speciale. Un astfel de plan a (pst întocmit 
și aprobat ta începutul lunii august 1955 
pentru repararea uneltelor agricole, plan 
care a tost realizat pină la 20 septembrie 
a.c. Planurile de măsuri și hotăriri roai 
importante sînt supuse de către consiliul 
de conducere în discuția adunării genera
le. Ssnt însă cazuri cînd rezolvarea unq» 
probleme nu suferă întârziere. Atunci, 
consiliul de conducere ia singur măsuri 
operative. Pe baza unor astfel de măsuri, 
au fost transportate pînă în prezent pe 
cîmp 500 tone de gunoi de grajd, semă
natul cerealelor de toamnă a fost efec
tuat pe o suprafață de peste 100 ha. iar 
echipa de construcții a început să pregă
tească piatra necesară ridicării în 1956 
a unui grajd pentru vite.

Un rol deosebit de important îl are 
în gospodăria noastră și comisia de re
vizie. Datorită sprijinului primit de adu
narea generală, care a criticat în repe
tate rinduri lipsurile din munca ei. co
misia de revizie a început să efectueze re
vizii generale trimestriale și revizii par
țiale. Așa, de pildă, controlînd felul în 
care este ținută evidența muncii, comisia 
de revizie a constatat că brigadierul Ilie 
Văleanu a Lntîrziat în repetate rinduri să 
completeze fișele de evidentă a zilelor* 
muncă și carnetele de muncă ale colec* 
tiviștilor Adunarea generală a exami
nat constatările făcute de comișia de re
vizie si u obligat pe brigadierul Ilie Vă
leanu să pună la punct fișele de evidență 
a zileloi-muncă si să completeze cu regu
laritate carnetele de muncă ale membrilor 
brigăzH.

Trebuie să arătăm că această comisie 
nu-și îndeplinește încă cu adevărat rolul 
de organ permanent de control asupra 
întregii activități economico-financiare a 
gospodăriei. In viitor, ea trebuie să con
troleze temeinic, cu toată exigenta, starea 
în care se află avutul obștesc în toate 
sectoarele gospodăriei și să propună — 
în cazul cînd constată lipsuri — măsuri 
concrete pentru întărirea răspunderii per
sonale a colectiviștilor față de animalele, 
mașinile și uneltele de muncă încredința
te. Cu mare atenție trebuie controlate lu
crurile în sectorul zootehnic, unde răs
punderea față de avutul obștesc lasă încă 
de dorit.

Primind noi membri, dezvoltindu-ș! 
mereu avutul obștesc, gospodăria IWaS-. 
tră devine an'de an tot mai mare. Dez
voltarea ei oe măsura posibilităților ca 
le avem, cere din partea tuturor membri
lor muncă organizată, făcută cu tragere 
de inimă, disciplină și răspundere perso
nală fată de proprietatea obștească. 
Toate acestea nu pot fi traduse în viață 
fără respectarea cu strictețe a prevederi-, 
•lor statutului. De aceea, noi sîntem hotă- 
rîti să desfășurăm în nîndul colectiviștilor 
o intensă muncă de educare pentru a i 
convinge să aplice în viață hotărîrile 
luate în adunarea generală, să păzească 
ca ochii din cap avutul obștesc — izvorul 
bunăstării lor.

ABIB BECHI, 
FACR! MURAT

președinte, și secretarul organizației 
de bază P.M.R. din gospodăria agri
colă colectivă „Secera și Ciocanul"" 
satul Valea-Seacă, comuna Valul 

Traian, regiunea Constanța ;

Să executăm însămînțările dc toamnă 
la un înalt nivel agrotehnic

(Urmare din nr, trecut)

Ce cantitate de sămînță 
aam la ha

Cantitatea de sămînță necesară la hec
tar aepinae de mai muiți lactori, cum 
s.ni: ciima, epoca de semănat, fertilita
tea și pregătirea terenului etc. De obicei, 
se dă mai puțină sămînță în următoarele 
cazuri:

— cînd semănatul se face mai devreme 
și deci plantele au timpul necesar să 6C 
dezvolte și să înfrățească bine;

— cînd sămința are putere mare de fri
ed ti re și deci avem garanția că vor ta- 
coiți aproape toate semințele ;

— cind terenul este bine pregătit;
— în regiunile cu ploi mai puține.
O cantitate mai mare de săanîntă este 

necesară in regiunile mai reci si atunci 
cind terenul pentru insămînțare nu este 
bine pregătit.

Cantitatea de sămîntă la hectar depin
de și de metoda de semănat. La semăna
tul cu mașina vom micșora norma si in
vers. dacă insămînțarea se face cu mina, 
norma se va mări. De asemenea, norma 
de semănat depinde si de bogăția pămîn
tului in substanțe hrănitoare. La pămin- 
turita bogate în substanțe hrănitoare, 
norma de semănat va fi mai mare, de
oarece plantele au cu ce se hrăni.

In general, cantitatea de sămîntă la 
hectar nu trebuie dată după o normă 
fixă. Stabilirea ei șablon pentru toate 
regiunile tării poate aduce pagube.

In condițiile naturale din țara noastră 
se consideră în medie ca bună, o densitate 
de 400 de plante la m.p., adică 400 de 
boabe gcrminabile la griul de toamnă. In 
terenurile fertile, în condiții normale de 
umiditate și la un semănat mai timpuriu, 
cantitatea de sămîntă la griul de toamnă 
poate fi redusă ou 10-20 la sută, deoarece, 
în acest caz, înfrățitul este mai intens. 
Din contră pe terenurile mai sărace, us
cate și la un semănat mai tirziu, trebuie 
mărită cantitatea de sămîntă. Cind se
mințele de grîu sînt bine curățate șl au 
deplină putere de încolțire, se vor d< la 
un hectar cîte 140-180 kg.

Pentru stabilirea eantitățfl de sămînță

Ing. AL HAGI
director general al Direcției generale 

a agriculturii din Ministerul Agriculturii 
și Silviculturii

de secară la hectar, ne vom călăuzi după 
aceleași principii enumerate mai sus. De 
obicei, dacă sămința de secară este de 
bună calitate, se vor da 140-150 kg la 
hectar.

Pentru orzul de toamnă, cantitatea de 
sămînță la hectar se calculează ținînd 
seamă ca plantele să aibă o densitate de 
380 la m.p. Norma de semănat va fi de 
circa 160 kp la hectar.

Timpul cel mai potrivit 
pentru semănat

O importanță deosebită pentru obține
rea unei recolte mari o are alegerea epocii 
celei mai potrivite pentru semănat. Semă
năturile de toamnă făcute timpuriu au 
vreme să se dezvolte, intră în iarnă mai 
bine înfrățite, iar în primăvară umbresc 
pămintul și împiedică dezvoltarea buru
ienilor și evaporarea apei. In timpul ier
nii, ele rezistă cnai bine la ger. iar în 
timpul verii, La secetă.

Este greșit a se recomanda aceeași 
datâ calendaristică pentru începerea însă- 
mintărilor de toamnă în toate raioanele 
și regiunile țării. Prin aplicarea unei ase
menea măsuri șablon, putem compromite 
culturile, fiind nevoiți apoi să facem re- 
tnsămînțarea lor în primăvară. Momentul 
S»t>m pentru însătnințarea griului se va 

ege astfel ca plantele să aibă timpul să 
înfrățească pînă la venirea iernii, să-și 
dezvolte bine rădăcinile -wre a putea re
zista la ger și la deșrădăcinare. Dacă 
semănăturile se fac tîrziu, de exemplu în 
luna noiembrie, nu vor putea fi realizate 
aceste condiții. Pentru cîmpia Dunării și 
Banat, epoca cea mai potrivită pentru se
mănat este între 10-20 octombrie. In cfm- 
pia Transilvaniei si sudul Moldovei, se
mănatul va încene tn 'iurul datei de 1 oc
tombrie. In regiunile mai nordice die 

țării, unde iarna este mai timpurie, semă
natul griului de toamnă e necesar să se 
facă imediat după 15 septembrie.

Inginerilor și tehnicienilor agronomi le 
revine sarcina de mare răspundere de a 
stabili momentul optim de insămînțare 
pentru fiecare cultură în parte pe raioane, 
comune și sate. In acest scop, ei trebuie 
să studieze temeinic condițiile locale de 
sol și climă și să se folosească de expe
riența valoroasă a fruntașilor recoltelor 
bogate.

Trebuie menționat apoi faptul că și 
soiurile de griu se comportă diferit fata 
de variația epocii de semănat. Astfel, so
iul B. 1201 dă rezultate mai bune cînd e 
semănat mai timpuriu, pe cînd Odvoș 241 
se dezvoltă bine și dacă e semănat mai 
tirziu. Aceasta se explică prin puterea 
lor de înfrățire, care este mai redusă te 
prunul și mai puternică te cel din urmă.

La secara de toamnă, epoca semăna
tului se întinde pe o perioadă de timp 
mult mai lunga decît a griului. Fiind mai 
puțin atacată dc musca Hessidor. secara 
poate fi semănată mai . devreme decît 
griul. Pe de alia parte, deoarece își con: 
tinuă vegetația chiar 1a temperaturi ma; 
l'oase, secara nu suferă atît de mult ca 
griul în cazul c:nd e semănată tfrziu. To
tuși, rezultatele cele mai bune se obțin 1a 
un semănat mai timpuriu.

Țăranii muncitori din țara noastră 
seamănă de obicei orzul de toamnă in 
prima jumătate a lunii septembrie. Expe
riențele făcute au arătat că orzul de 
toamnă e bine să fie semănat ceva mai 
tirziu, deoarece dă rezultate mai bune.

Totdeauna, dar mai ales în condițiile 
acestei toamne, este deosebit de important 
ca în cadrul epocii optime, semănatul fie
cărei culturi să se facă într-un timp cit 
mai scurt. Pentru aceasta, este necesară 
folosirea completă, rațională și cu randa
ment înalt atît a mijloacelor mecanizate, 
cî't și a atelajelor și uneltelor simple.

Cum trebuie tăcut semănatul

Una din cele mai importante lucrări a- 
gricole este semănatul. El trebuie făcut 
în așa fel, îneît sămînță să găsească toatt 
condițiile necesare vieții plantei. Semăna

tul rău făcut influențează asupra încol- 
țirii semiiUei si dezvoltării plantei. O 
sămință rămasă deasupra arăturii nu va 
încolți, sau, dacă va încoiți» va pieri. Se
mănatul făcut la o adincime prea mare 
creează condiții nefavorabile pentru să: 
mintă. Ea va încolți greu din cauza lipsei 
de aer. Semănatul cel mai bun se face cu 
mașina. Mașina de semănat aduce o mare 
economie de sămîntă. La griul de toam
nă, de exemplu, semănatul cu mașina a- 
duce o economie de 30 de kg de sămînță 
la hectar față de semănatul cu mina.

Semănatul cu mina, oricît de bine ar 
fi făcut, nu va putea împrăștia sămînță 
deopotrivă. In unele locuri, semănătură va 
fi mai deasă, iar în altele, mai rară. 
Dup4 cum se știe, ta semănatul cu mina 
sămința se îngroapă cu grapa de fier. In 
acest caz, sămînță nu poate fi îngropată 
la aceeași adincime. In unele locuri, să- 
mința va cădea mai adune, in altele mai 
1a suprafață, in feltn acesta, unele se
mințe vor avea umezeală si aer mai mult, 
iar altele maj puțin. Semințele care au 
nimerit in condiții de viață mai bune vor 
răsări mai devreme, altele mai tirziu. 
Din această cauză, dezvoltarea plantelor 
din ten și coacerea lor se face neuniform 
fapt care duce la o recoltare cu pierderi.

Semănatul sub brazdă, precum și se
mănatul peste miriște sau porumbiște, 
este cei mai dăunător sistem de semă
nat. Pămintul este prost pregătit, sa- 
mința cade in condiții rele și la mare a- 
dînclme. Incolțirea seminței și răsărirea 
sînt întîrziate, planta „imbătrinește“ îna
inte de dezvoltare, iar semănătura va fi 
plină de buruieni.

Dc aceea, semănatul trebuie făcut nu
mai cu mașina.

Metoda dc semănat. Cerealele pot fi se
mănate in rînduri obișnuite, in rinduri în
crucișate și în rînduri dese. Există și alte 
metode de semănat care au o valoare 
practică mai mică.

a) Semănatul în rînduri obișnuite cu 
mașina. Prin aplicarea acestei metode să- 
rnința este pusă în părnînt la distanța și 
adincimea voită. De asemenea repartiza
rea plantelor la unitatea dc suprafață se 
face mal uniform decit semănatul cu 
mina, iar spațiul de nutriție al plantelor 
se asigură mai bine.

Avantajele semănatului în rînduri obiș
nuite cu mașina sînt multe. se face o 
economie de sămîntă de 15-20 la sută la 
hectar fală de semănatul prin împrăș- 
tiere; plantele răsar uniform, ter crește^ 
rea și coacerea sînt uniforme; lumina 
cade deopotrivă pe toate plantele, redu- 

cnndu-se astfel pericolul căderii cereale
lor. Aerul circulă mai bine printre nin- 
duri decit în cazul semănatului prin îm- 
prăștiere, ceea ce influențează favorabil 
asupra nutriției plantelor și chiar asu
pra rezistenței lor la boli. Se poate face 
însăminiarea și pe timp de vînt, ceea ce 
nu este posibil la semănatul prin împrăș- 
tiere.

Practica agriculturii a dovedit că me
toda semănatului în rînduri obișnuite nu 
este cea mai bună. Această metodă pre
zintă numeroase neajunsuri, care nu au 
fost observate multă vreme. Astfel, s-a 
constatat că repartizarea uniformă a se
mințelor este relativă, deoarece între rîn- 
durile obținute la semănat rămîn spații 
prea mari neocupate, care nu pot ti folo
site de către plante. Spațiile neccupate 
constituie condiții favorabile pentru dez
voltarea buruienilor, care, consumînd apa 
și substanțele hrănitoare, împiedică dez
voltarea plantelor de cultură. In schimb, 
pe rînd, plantele sînt prea înghesuite, nea- 
vînd spatii de nutriție suficiente. De 
aceea, metoda semănatului în rinduri 
obișnuite este înlocuită treptat prin me
tode noi de semănat, care se aplică pe su
prafețe din ce în ce mai mari.

b) Semănatul in rinduri încrucișate. 
Prin această metodă, se înlătură o parte 
din neajunsurile arătate la metoda semă
natului .Ui rinduri obișnuite. Dună această 
metodă, semănatul se face în două direc
ții. Mașina se potrivește numai pentru 
iumătate din norma de semănat. Jumă
tate din cantitatea de semințe se sea
mănă de-a lungul parcelei, iar cealaltă 
jumătate, perpendicular pe prima direc
ție. Prin semănatul după această metodă, 
repartizarea semințelor se face mai uni
form. Plantele de pe rînd nu mai sînt în
ghesuite așa de mult, iar spațiul de nu
triție- este mai egal repartizat. Pămîntul 
este mai bine umbrit, împiedicînd astfel 
dezvoltarea puternică a buruienilor. Plan
tele cultivate se dezvoltă mai viguros, iar 
producția la hectar se mărește.

Neajunsul acestei metode constă In fap
tul că^ se cheltuiește un plus de forțe de 
muncă și de timp, deoarece pe aceeași su
prafață de teren se trece de două ori cu 
semănătoarea. Dar aceste cheltuieli su
plimentare sînt răsplătite din plin prin 
sporul de recoltă ce se obține.

c) Semănatul în rînduri dese. Această 
metodă se deosebește de semănatul în 
rînduri obișnuite pentru că grindurile sînt 
tnal apropiate unde de altele. La metoda 
semănatului în rînduri dese, griul se 
seamănă ta 6,5-9,5 cm distanță între rîn

duri. In acest caz, repartizarea spațiului 
de nutriție a plantelor se face mai bine.,- 
Numărul rîndurilor fiind mai mare, sfrjL 
mințele pe rînd sînt mai puțin îngne-;r 
suite, ele fiind așezate aproape sub for-., 
mă de pătrat. Plantele folosesc din plin,- 
substanțele nutritive din părnînt, iar creș
terea. dezvoltarea si coacerea lor se face 
uniform. Grîul de toamnă înfrățește mai 
biqe, apa se folosește mai rational, eva-:-. 
ponarea este mai redusă, buruienile sînt 
mai ușor înăbușite și se dezvoltă mai 
greu.

Adîncimea de îngropare 
a seminței

Adîncimea semănatului depinde si da 
natura solului, de climă și de data semă
natului. In terenurile ușoare, grîul de 
toamnă se va semăna la 6-7 cm, pentru 
că 1a această adîncime sămînță găsește o 
umiditate și căldură maj potrivită și, ca 
atare, încolțește mai repede. Pe de altă" 
parte, podul de înfrățire lormîndu-se mai 
adînc în părnînt, plantele vor rezista mal 
bine la ger.

In terenurile grele, umede și reci, adin- 
cianea se va reduce la 3-4 cm.

Adîncimea de semănat te secară este 
mai mică decît la griu și nu trebuie să 
treacă de 3 cm în terenurile ușoare. In 
terenurile cele mai grele, ea trebuie să 
fie cam de 2 cm. Aceasta pe motivul că 
nodul de înfrățire 1a secară este mai su
perficial, indiferent de adîncimea semă
natului.

Orzul de toamnă se seamănă la 2-5 cm. 
adîncime.

★
In acest articol, am căutat să arăt im-" 

portanța pc care o are sămința bună pen- " 
tru semănat, măsurile pentru crearea unor " 
condiții cît mai prielnice încoltirii semin
ței și dezvoltării plantelor, precum si ro
lul pe‘ care-1 joacă aplicarea celei mal 
bune metode de semănat.

Dar numai alegerea unei semințe bune, 
tratarea ei contra bolilor și fo!os:rea ce
lei mai bune metode de semănat nu pot 
asigura o recoltă bogată dacă și celelalte 
măsuri agrotehnice nu vor fi aplicate.,, 
Astfel, oricît de bună ar fi metoda sema-. 
natului în rînduri încrucișate sau rînduri 
dese, dacă grîul nu va-fi plivit de cite . 
ori are nevoie, el va fi năpădit dc buru
ieni, iar recolta poate fi compromisă.

Recolte bogate se pot obține numai • 
orin aplicarea întregului complex de mă
suri agrotehnice.



mult de că-

Actualități din țara constructorilor comunismului»
Un uriaș combinat 
de produse lactate

Tainele energiei atomice sînt pătrunse lot mai 
tre oamenii dc știință sovietici. In aceeași măsură ei desco
peră noi domenii de folosire pașnică a energiei atomice. Ex
periențe cu izotopii radioactivi se desfășoară azi in multe ins
tituții științifice din U.R.S.S.

In fotografie: profesorul V. Kovalski și colaboratorul științi
fic șef A. Gololobov, ambii de la Institutul unional de zooteh
nie. efect ui nd cercetări cu cobalt radioactiv.

Tractoare tot mai perfecționate 
pentru agricultură

La Moscova, sc desfășoară ul
timele lucrări de construcție a 
marelui combinat de produse 
lactate. Toate procesele de pro
ducție la acest combinat vor fi 
automatizate. Pe porțile combi
natului vor ieși în fiecare zl un 
milion de sticle cu frișcă, lapte 
pasteurizat, cheflr și lapte aci- 
dofll. In curînd, magazinele din 
capitala sovietică vor fi aprovi
zionate cu o mare cantitate de 
diferite brînzeturi și alte produ
se lactate furnizate de noul 
combinat. Diferitele secții ale 
combinatului vor prelucra 
540.000 de litri de lapte in 24 
de ore. Garnituri speciale de tre
nuri și numeroase autocamioa
ne și vapoare frigorifere vor asi
gura transportul neîntrerupt al 
laptelui din colhozurile și sov
hozurile situate în valea rîulul 
Oka, la o distantă de 300 km 
de Moscova.

Construcția combinatului ur
mează să fie terminată pină la 
sfirșitul acestui an. In prezent, 
sc desfășoară lucrările de fini
sare a încăperilor și montarea 
utilajului din prima etapă.

Venituri de milioane 
de ruble

In R.S.S. Azerbaidfană s-a obținut anul acesta o bogată re
coltă de struguri.

In fotografie: aspect de la culesul strugurilor In colhozul 
„Nizami* din raionul Tauzsk.

Crește necontenit producția de zahăr

Lucrările Adunării Generale 
a O. N. U.

Includerea problemei algeriene pe ordinea de zi

Constructorii de tractoare din 
Harkov nu-și precupețesc tor
țele pentru a pune la dispoziția 
agriculturii mașini de o con
strucție ct mai perfecționată. 
Anul acesta, co’ect'vu’. uzinei 
de tractoare din Harkov va pune 

a 
cu 

crea 
puter- 
tercni-

nou- 
„H.T.Z.-I5". 
anul trecut.

la punct producția in scrie 
unui tractor de grădinar:* 
un nou motor Diesel, va 
un tractor Pe seni'.e mai 

: n:c și mai economic și va 
na elaborarea construcției 
lui electro-tractor 
In comparație cu 
producția uzinei din Harkov va 
crește aproape de 2 ori.

Nu peste mult timp, uzina de 
tractoare din Harkov va începe 
producția în serie a tractorului 
„D.T.-14". prevăzut cu un mo
tor Diesel mai puternic și mai 
economic decît motorul cu ben
zină al tractorului „H.Ț.Z-15".

Colectivul de proi-ectanți lu
crează la crearea unor motoare 
de tractoare de dimensiuni mici.

avînd între 1—5 cilindri, cu____  . ... o 
putere de 14 p’nă ia 70 C.P, 
Consumul de combustibil la a- 
ceste motoare va fi mai -mic cu 
10—12 la sută, iar consumul de 
ulei cu 25—30 la sută față 
dc consumul vechilor motoare.

Proiectanții uzinei lucrează 
de asemenea la crearea unui 
nou tractor pe senile, care va fi 
cu mult mai economic si mai 
durabil dec't tractorul „D.T.-54" 
sau alte mașini de același tip. 
Noul tractor este prevăzut cu un 
ecartament îngust, ceea ce va 
permite să se folosea-sca vn a- 
gregat cu ci un plug suspendat 
cu patru brăzdare. El va fi uti
lat cu un sistem hidraulic pen
tru funcționarea cu unelte sus
pendate și cu cele comandate de 
tractorist cu ajutorul unor ci
lindri hidraulici exteriori. In a- 
fară de aceasta, în construcția 
sa s-au prevăzut o transmisie 
independentă spre arborele dc 
distribuire și. în caz de necesi
tate, un reductor de viteză.

Colhozul „Lenln" din raionul 
Slobozia. R.S.S. Moldovenească, 
obține mari venituri de pe urma 
livezilor, viilor, grădinilor de 
zarzavat care ocupă aici aproape 
3.000 de hectare. Deși nu s-a ter
minat încă strîngerea recoltei, 
colhozul a și vărsat în contul 
curent pe care îl are la Bancă 
peste 5.000.000 de ruble. Pînă 
la sfirșitul anului, această cifră 
se va tripla.

In colhoz, se desfășoară mari 
lucrări de construcție. Potrivit 
hotărîrii colhoznicilor, din fon
durile colhozului s-au construit 
clădirea școlii medii si un sta
dion. De asemenea, se află în 
curs de construcție o nouă casă 
dc cultură, cu o sală de specta
cole pentru 800 de locuri și un 
combinat de sere, unde se vor 
cultiva legume în tot cursul a- 
nului. Toate lucrările sînt execu
tate dc brigada de constructori 
a colhozului, alcătuită din 160 
de zidari. tencuitori, dulgheri, 
betonistl si electricieni.

Anul acesta, colhozul ,,Lenin" 
investește in construcții capitale 
aproximativ 4.000.000 de ruble.

Anul acesta. în U.R.S.S. a 
fost lărgită considerabil baza 
de materii prime a industriei 
zahărului. Suprafețele însămîn- 
țațe cu sfeclă de zahăr au fost 
extinse cu 170.000 ha, mai ales 
în R.S.S. Ucraineană și R.S.S. 
Bielorusă, in ținuturile Altai șl 
Krasnodar, în regiunile Voronej, 
Kursk si Orei. Numai prin lărgi
rea suprafeței însămînțată cu 
sfeclă de zahăr Uniunea Sovieti
că urmează să obțină în mod su
plimentar cel puțin 3.500.000 de 
chintale de zahăr.

Pentru a putea prelucra mari
le cantități de sfeclă de zahăr, 
se construiesc, pentru a fi - date 
in exploatare în vederea campa
niei din această toamnă, șase 
rioi fabrici de zahăr. Sporirea ca
pacității de producție va face cu 
putință ca în fiecare 24 de ore 
să se prelucreze în mod supli
mentar 140.000 de chintale de 
sfeclă. Fabricile de zahăr sînt 
utilate cu tehnică nouă, ceea ce 
va permite mecanizarea proce
selor ce necesită un mare volum 
de muncă. •

Pe plantațiile de sfeclă de za
hăr din Ucraina, care constituie 
principala bază a industriei za
hărului din U.R.S.S., recolta este 
bogată. întreprinderile din repu

blică s-au pregătit intens în ve
derea campaniei de prelucrare a 
sfeclei de zahăr. In acest an, a- 
proape toate fabricile de zahăr 
din Ucraina își sporesc conside
rabil capacitatea de producție. 
Prin montarea unor«noi utilaje, 
la trustul zahărului din Kiev, 
capacitatea de producție va creș
te cu 13 la sută, ceea ce este 
egal cu producția unui mare 
combinat dc zahăr. La numeroa
se întreprinderi sînt montate noi 
instalații pentru fierberea sucu
lui de sfeclă.

In întreprinderile trustului za
hărului din sfeclă de zahăr la 
Kursk, care grupează fabricile 
din regiunile Kursk. Bielgorod 
și Briansk, se duce o muncă in
tensă pentru automatizarea pro
ducției. Biroul de proiectări a e- 
laborat planurile pentru con
strucția unor aparate originale 
care controlează In mod automat 
desfășurarea proceselor de fa
bricație.

In Ucraina vor fi puse în 
funcțiune și cinci noi fabrici 
care vor prelucra peste 60.000 de 
tone de sfeclă în 24 de ore.

Anul acesta, fabricile de za
hăr din Ucraina vor da țării za
hăr cu zeci de milioane de chin
tale mai mult decît anul tre
cut.

I

A 6-a aniversare a proclamării R.P. Chineze
Parada militară și demonstrația oamenilor muncii din Pekin

PEKIN 1 (Agerpres). — China Nouă 
■transmite: La 1 octombrie, poporul chi
nez a sărbătorit în mod solemn cea de a 
6-a aniversare a proclamării Republicii 
Populare Chineze.

Ora 10-
Prlmarul Pekinului. Pîn Cijen. declară 

solemnitatea deschisă. Răsună Imnul de 
stat al Republicii Populare Chineze. Văz
duhul se cutremură de bubuiturile calor 
23 de salve de salut în cinstea acestei 
sărbători. In piață apare într-un automo- 
bil mareșalul R. P. Chineze Pin De-huai, 
ministrul Apărării, care primește parada 
militară.

Ministrul Apărării. Pîn De-huai, urcă 
apoi la tribună și dă citire ordinului că
tre Armata Populară Chineză de Elibe
rare în legătură cu cea de a 6-a aniver
sare a proclamării R. P. Chineze.

„în acești 6 ani, se spune în ordin, po
porul țării noastre, sub conducerea Parti
dului Comunist Chinez, a guvernului cen
tral popular, și a președintelui R. P. Chi. 
neze, Mao Țze-dtin, a obținut mărețe suc
cese pe toate fronturile construcției de 
6tat. La sfirșitul anului 1952, în țara noas
tră se desăvîrșise etapa refacerii economiei 
naționale și, începând din anul 1953 s-a 
pășit în perioada dezvoltării planice și re
construirii economiei naționale. în drumul 
său înainte, țara noastră primește un mare 
ajutor din partea Uniunii Sovietice și a 
țărilor de democrație populară și se bu
cură de asemenea de simpatia generală a 
statelor și popoarelor iubitoare de pace 
din întreaga lume.

Anul acesta este al treilea an al primu
lui plan cincinal de dezvoltare a econo
mie! naționale a țări! noastre. Rezultatele 
îndepliniri! planului pe cel doi ani pre
cedent! și pe primul semestru al aces
tui an constituie o mărturie a faptului 
că poporul țării noastre este plin de în
credere In înfăptuirea acestui plan măreț.

Poporul țării noastre, se spune în con
tinuare în ordin, nu are dreptul să uite 
că Imperialiștii nu vor să vadă țara noae-

tră devenind un puternic stat socialist in
dustrial. Clica vîndută a lui Cian Kai-șl, 
care s-a cuibărit în Taivan, intenționează 
în mod nesăbuit să răstoarne puterea 
populară revoluționară și să restaureze 
contrarevoluția.

înfăptuind pe scară largă construcția 
pașnică, poporul chinez acordă în același 
timp o deosebită atenție apărării și întă
ririi păcii în întreaga lume. Poporul chi
nez știe prea bine că pentru cauza con
strucției socialiste în țara noastră este 
nevoie de pace în întreaga lume. în po
litica sa externă guvernul țării noastre, 
pornind de la aceste aspirații pașnice ale 
poporului nostru, depune toate eforturile 
în vederea stabiliri! de relații normale cu 
toate țările, contribuie la slăbirea încor
dării internaționale și la realizarea co
existenței pașnice a statelor cu sisteme 
diferite. Poporul chinez și guvernul R. P. 
Chineze au și depus mari eforturi în 
această direcție. Poporul chinez salută 
conferința șefilor guvernelor celor patru 
puteri care a avut loc recent la Geneva. 
Poporul chinez dorește ca spiritul confe
rinței de la Geneva să se dezvolte și să 
se întărească necontenit. Guvernul țării 
noastre a făcut cunoscut în repetate rin- 
duri hotărirea sa de a duce tratative di
recte chino-americane, în vederea lichidă
rii situației încordate din zona Taivanu- 
lul situație creată în urma ocupării unui 
teritoriu al țării noastre — Taivanul — 
de către Statele Unite ale Americil 
amestecului în treburile interne ale 
noastre.

Poporul țării noastre se menține
pe poziția sa în ceea ce privește Taivanul. 
Vom elibera neapărat Taivanul. Atât timp 
cit Taivanul nu va fi eliberat nu se va 
realiza integritatea teritorială a țării 
noastre, nu va fi asigurată construcția 
pașnică în țara noastră. n>u va fi asigura
tă pacea în Extremul Orient și în lumea 
întreagă. Eliberarea Taivanului este o 
chestiune internă « Chinei".

Răsună comanda care vestește începu
tul parăzll.

șl a 
țârii

ferm

Unitățile militare încep marșul festiv. 
Parada este deschisă de elevi al Acade

miei militare. Apoi vin trupele securității 
publice. După aceea apar în piață unități 
de infanterie, infanterie motorizată, arti
lerie, apărare antiaeriană. Parada este în
cheiată de unitățile de'tancurl. In văzduh 
evoluează escadrile de avioane cu reacție.

Parada militară a unităților Armatei 
Populare Chineze de Eliberare a fost o 
dovadă grăitoare a puterii forțelor armate 
ele statului chinez.

Demonstrația festivă a oamenilor mun
cii este deschisă de o coloană formată do 
4000 de stegari. Sînt cei mal buni oameni 
ai capitalei chineze — eroi ai muncii și 
inovatori în producție. Trec pionierii din 
Pekin. Prin fața tribunelor defilează de
legații la întilnirea tinerilor constructori 
ai socialismului din întreaga Chină care 
a avut loc de curînd La Pekin. In piață 
apar apoi reprezentanți al glorioasei clase 
muncitoare din Pekin.

Muncitorii poartă pancarte cu inscripții 
care oglindesc hotărîrea neclintită de a 
transforma marea lor patrie într-un pu
ternic stat Industrial, de a lupta cu per- 
severență pentru reducerea generală a 
armamentelor, interzicerea armelor ato
mice și cu hidrogen, pentru o pace trai
nică în întreaga lume.

Prin piață trec țărani din satele din 
Jurul capitalei. El poartă pancarte care 
anunță creșterea veniturilor cooperative- 
lor.

Tn piață intră o mare coloană de stu
dent! și școlari din Pekin urmată de oa
meni de artă și în sfirșit de sportivi.

Manifestația festivă a oamenilor rpuncîi 
din Pekin a durat mal mult de două ore 
și jumătate. La această demonstrație au 
participat pestei jumătate de milion de 
oameni.

Seara, capitala Republicii Populare Chi
neze a fost iluminată feeric. în piața 
Tiananmin au venit din nou locuitorii ca
pitalei R. P. Chineze pentru a participa 
la marea serbare populară.

Starea sânâtâții 
președintelui Eisenhower

NEW YORK 2 (Agerpres). -
După cum anunță agenția United 

Press, în buletinul medical asupra stării 
sănătății președintelui Eisenhower, publi
cat la ora 11,30. ora New York-ului, se 
spune că starea sănătății președintelui 
continuă să fie satisfăcătoare si că nu 
intervenit complicații.

Președintele continuă să rămînă 
afara aparatului de oxigen.

au

în

Darea de seamă 
făcută de vicepreședintele 

Consiliului de Miniștri 
și ministrul Afacerilor Externe 

al Greciei în legătură cu lucrările 
Adunării Generale a 0. N. U.

ATENA 2 (Agerpres). —
Vicepreședintele Consiliului de Miniștri 

și ministrul! Afacerilor Externe al Greciei, 
Stephan Stephanopulos, a făcut în fața 
deputaților membri ai „Uniunii grecești" 
o dare dc seamă asupra dezbaterilor din 
Adunarea Generală a O.N.U. în legătură 
cu problema Ciprului.

Stephanopuîos s-a ocupat de motivele 
care „au determinat Statele Unite să aban
doneze Greci-a" în chestiunea Ciprului, 
subliniind că secretarul Departamentului 
de Stat. Foster Dulles, a refuzat cu „in
transigență" să sprijine revendicările le
gitime ale Greciei. Stcphanopulos a afir
mat de asemenea că a declarat secretaru
lui de stat american că „Grecia își va 
menține neclintită hotărîrea de a continua 
lupta".

Hotărîrile Consiliului de Miniștri al Franței în legătură

Avioane americane 
au violat spațiul aerian 

al R. P. Chineze

cu situația din Africa de nord
PARIS 3 (Agerpres). — TASS transmite: 

In preajma reluării lucrărilor Parlamentului
siuni a Adunării Generale a O.N.U. Repre- 

. . zentanții Franței vor continua însă să parti-
după vacanța de vară, situația politică din cipe la lucrările Consiliului de Securitate șl 

ale Comisiei O.N.U. pentru dezarmare..
Ziarele pariziene publica în numerele lor 

'din 3 octombrie numeroase articole în care 
.comentează situația din Maroc șt Algeria, 
precum și rechemarea delegației franceze de 
’la cea de a 10-a sesiune a Adunării Gene
rale a ON.U. Ziarele de dreapta se dedau 
la atacuri împotriva Organizației Națiunilor 
Unite și împotriva țărilor care au votat pen. 
tru includerea problemei algeriene pe ordi
nea de zi a Adunării.

In același timp o serie de ziare critică 
politica dusă de Franța in Africa de nord. 
Astfel ziarul „Franc Tireur" își exprimă pă
rerea că dacă problema marocană ar fi fost 
rezolvată în conformitate cu acordul în
cheiat Intre guvernul francez și reprezen
tanții partidelor naționaliste, nu ar li existat

Franța este foarte încordată. Principala cau
ză a dificultăților guvernului o constituie . 
situația din Maroc și din Algeria, care se 
aScu.e din cauza lipsei unor reforme cores
punzătoare aspirațiilor algerienilor și maro
canilor.

La 2 octombrie, după sosirea din New 
York a membrilor delegației franceze în 
frunte cu ministrul Afacerilor Externe An
toine Pinay. a avut loc o ședință a Consi
liului de Miniștri în cadrul căreia s-au dis
cutat problemele Algeriei și Marocului.

După cum relatează ziarele, la ședință 
hoîărît să se trimită întăriri militare 
Maroc unde în ultimele zile au avut loc 
răscoale ale triburilor care au atacat posturi 
militare franceze. In afară dc aceasta Con
siliul dc Miniștri a confirmat hotărîrea de a 
nu participa la lucrările celei de a 10-a se-

S-3 
în 

noi

nici o criză. Ziarul consideră de asemenea 
că problema algeriană nu ar fi fost inclusă 
pe ordinea de zi a Adunării Generale dacă 
nu s-ar fi știrbit drepturile algerienilor.

Ziarul ..Liberation" subliniază că Franța 
trebuie să înțeleagă just avertismentul pe 
care i l-a dat Organizația Națiunilor Unite 
și să tragă din acest avertisment învăță
minte pentru ca înaintea începerii dezbate
rilor pe marginea prob'emei algeriene să 
treacă la înfăptuirea reformelor necesare In 
Algeria și în celelalte țări ale Africii de 
nord.

In legătură cu afirmația că problema al
geriană este o chestiune internă a Franței, 
ziarul „L’Humanile" scrie: „Este just că 
această chestiune privește In primul rînd 
Franța... Aceasta nu înseamnă însă că situa, 
[ia d:n Africa de nord nu are o însemnă
tate internațională și nu trebuie să Intere
seze și alte țări".

PEKIN 2 (Agerpres). —
China Nouă anunță că patru avioane 

de vînătoare cu reacție americane „F-86“ 
•-au pătruns la 24 septembrie în spațiul 
aerian al Republicii Populare Chineze. în 
regiunea Sindao. Avioanele americane au 
apărut d:n partea Coreei de'sud la ora 
10.02 Ele an zburat deasupra 
Sindao și a insulei Seițzia. 
dreptat spre nord-est și au 
rite în regiunea Țankou.

Apoi avioanele americane
în două grupuri. Primul grup a 
deasupra regiunii Liutin-Laoșan. 
doilea grup deasupra județului 
Fiind întîmpinate de avioanele de patru
lare ale forțelor militare aeriene ale ar
matei populare chineze de eliberare și 
de focul bateriilor antiaeriene, avioanele 
americane au dispărut în direcția sud-esl 
de Țindao.

regiunii 
apoi s-au în- 
fost descope-

s-au împărțit 
zburat 

iar al 
Haban.

NEW YORK 1 (Agerpres). — La 30 sep
tembrie, Adunarea Generală a Organiza
ției Națiunilor Unite a votat In favoarea 
înscrierii pe ordinea de zi a adunării a pro
blemei Algeriei, deși, după cum se știe, 
biroul Adunării Generale a O.N.U. a reco
mandat adunării să nu înscrie pe ordinea 
de zi problema Algeriei. împotriva aceste! 
recomandări, adică pentru includerea 
acestei probleme pe ordinea de zi, au vo
tat 28 de delegați Și anume ai: Afganista
nului, Argentinei, Boliviei, Birmaniel, 
Costa Rica, Cehoslovaciei, Egiptului, Gre
ciei, Guatemalel, Indiei, Indoneziei, Ira
kului, Iranului, Libanului. Pakistanului, 
Filip:nelor, Poloniei, Arabiei Saudlte, 
Siriei, Tail ardei, Ucrainei. U.R.S.S., Uru- 
guayulul. Yemenului, Iugoslaviei, Bielo- 
rusiei, Liberiei și Mexicului.

In favoarea recomandării biroului Adu
nării Generale, respectiv împotriva în
scrierii pe ordinea de zl a problemei Alge
riei, au votat 27 de delegați, printre care 
delegații S.U.A., Franței, Israelului, Cana
dei, Australiei, Turciei, Angliei și alții. 
Cinci delegați s-au abținut de Ia vot.

Recomandarea biroului Adunării Gene
rale ca problema algeriană să nu fie în
scrisă pe ordinea de z! a actualei sesiuni, 
fiind respinsă cu 28 voturi pentru, con
tra 27, președintele Adunării a declarat că 
problema Algeriei este înscrisă în mod 
oficial pe ordinea de zl și a fost trimisă 
spre examinare Comitetului Politic al 
O.N.U.

După anunțarea votului, Antoine Plnay, 
șeful delegației franceze, a declarat că 
consideră „nul și neavenit votul Adunării 
Generale O.N.U.” și împreună cu întreaga 
delegație a părăsit Incinta adunării.

De asemenea, pe ordinea de zi a Adună-

rit Generale a ON.U. a fost înscrisă cu 
un singur vot contra și zece abțineri pro
blema discriminării rasiale în Uniunea 
Sud-Africană și a tratamentului cetățeni
lor de origină indiană din Africa de sud.

★
PARIS 1 (Agerpres). — După cum trans

mite postul de radio Brazzaville, minis
trul Afacerilor Externe al Belgiei, Spaak, 
a declarat că poziția Greciei care a votat 
în O.N.U. pentru includerea problemei 
algeriene pe ordinea de zi a sesiunii Adu
nării Generale și poziția Islandei, care s-a 
abținut de la vot, se vor discuta în ca
dru! NATO, Spaak a afirmat că Algeria 
este apărată de Uniunea nord-atlantică șl 
„este foarte paradoxal" ca doi membri al 
acestei uniuni „să Intenționeze să pună 
sub semnul întrebării statutul Algeriei".

*
NEW YORK 1 (Agerpres). —
In legătură cu hotărîrea Adunării Ge

nerale de a Include pe ordinea sa de zl 
problema algeriană, agenția France Presse 
anunță că o parte din delegația franceză 
în frunte cu ministrul de Externe Plnsjy 
va părăsi New York-ul în după amiaza zi
lei de 1 octombrie, plecînd la Paris. Alți 
membri al delegației franceze vor părăsi 
New York-ul în zilele următoare.

Intr-o declarație făcută corespondenților 
de presă, Pinay a declarat că „retragerea 
definitivă a Franței din ON.U. depinde de 
guvernul și parlamentul Franței. Din pro
prie inițiativă, guvernul poate hotărî doar 
plecarea delegației franceze din Adunarea 
Generală, lucru pe care l-a și făcut. Dele
gația permanentă a Franței va rămîne 
deocamdată la New York in așteptarea 
Instrucțiunilor de la Paris".

Răspunsul lui N. S. Hrușciov la o întrebare 
a unui corespondent al ziarului „Pravda"
MOSCOVA 3 (Agerpres). — TASS trans

mite răspurrsul lui N. S. Hrușciov la o în
trebare a unui corespondent al ziarului 
„Pravda".

ÎNTREBARE: In legătură cu faptul că în 
unele ziare franceze au apărut diferite știri 
referitoare la declarația dvs. privitoare la 
Africa de Nord făcută în cadrul convorbirii 
cu delegația parlamentară franceză, n-ați 
putea oare expune esența acestei probleme ?

RĂSPUNS: Referindu-mă la problema 
evenimentelor din Africa de Nord, am avut

șl am în vedere în primul rînd faptul că 
U.R.S.S. nu se amestecă în treburile interne 
ale altor state și că rezolvarea Justă a pro
blemei menționate poate fi aflată țlnlndu-se 
seama, firește, de drepturile legitime și in
teresele naționale ale popoarelor Uniunii 
Franceze.

Poziția poporului sovietic — poziție de 
sprijin moral șl simpatie față de aspirațiile 
de eliberare națională ale popoarelor — este 
de mult cunoscută șl, după cum cred, nu are 
nevoie de lămuriri speciale.

„Faptul că obținem armamentul necesar 
constitue o cotitură in istoria Egiptului"

— a declarat primul ministru Nasser —
CAIRO 3 (Agerpres). — TASS transmite: 

Potrivit relatărilor presei, la 2 octombrie 
primul ministru al Egiptului, Gamal Abdel 
Nasser a rostit la școala militară din Cairo 
un discurs în care 6-a ocupat de hotărîrea 
guvernului egiptean de a cumpăra armament 
din Cehoslovacia. Dc față au fost membri 
ai Consiliului revoluționar dc conducere, mi
niștri, reprezentanți diplomatici ai țărilor a- 
rabe acreditați în Egipt, ofițeri superiori 
precum și absolvenți și elevi ai școlii mili
tare.

In discursul său Nasser a subliniat deo
sebita importanță pe care o are pentru Egipt 
acordul cu privire la cumpărarea de arma
ment, încheiat cu Cehoslovacia în condiții 
pur comerciale.

„Faptul că, în prezent, a spus Nasser, ob
ținem armamentul necesar nouă, constituie 
o cotitură tn istoria Egiptului. Egiptul nu 
a dus niciodată lipsă de oameni curajoși și

devotați gata de sacrificii. Dar am simțit a- 
marăciune și dezamăgire din cauza lipsei de 
arme, cauzată de dominația și influenta 
străină".

In continuare. Nasser a spus: „In pre
zent 6e face o mare zarvă in legătură cu 
acordul nostru cu Cehoslovacia. Auzim mult 
vorbindu-$e despre un pretins echilibru de 
forțe. Această manevră are drept scop să 
ne țină sub control. Ele (puterile occiden
tale — N.R.) nu au In vedere o adevărată 
menținere a echilibrului de forțe, tot așa cum 
nu au în vedere nici preocuparea pentru o 
pace adevărată. Ele nu vor decît să ne țină 
sub controlul și dominația lor. Ele știu că 
dacă vom putea obține armament la alege
rea noastră, vom fi intr-adevăr liberi în de
plinul sens al acestui cuvînt.. Ele înarmea
ză Israelul și ne lipsesc de posibilitatea de 
a obține armament. Ele vor ca noi să fim 
slabi, supuși și la cheremul lor...".

Reacție puternică în urma hotărîrii Egiptului 
de a achiziționa armament din R. Cehoslovacă

• ZIARELE LIBANEZE $1 SI RIENE SALUTA HOTĂRÎREA EGIP
TULUI DE A CUMPĂRA ARMAMENT DIN R. CEHOSLOVACA FARA 
VREO CONDIȚIE CARE SA ȘTIRBEASCĂ INDEPENDENȚA ȘI SU
VERANITATEA ȚARII

BEIRUT 2 (Agerpres). — TASS trans
mite: 

■ Ziarele libaneze și siriene continuă să 
comenteze hotărîrea Egiptului de ta achi
ziționa armament din Cehoslovacia.

Ziarul „Al-Aiam" salută hotărîrea E- 
giptului de a obține armament din Ceho
slovacia fără vre o condiție care să știr
bească independenta și suveranitatea 
țării.

Rămîne numai de dorit, declară ziarul, 
ca $i alți oameni de. stat din țările arabe 
să urmeze exemplul conducătorilor egip
teni.

Criticînd guvernele țărilor arabe pentru 
faptul că nti s-au adresat mai de mult 
țărilor lagărului democrat pentru a obține 
ajutor, ziarul „Saut Al-Arab" scrie: „Sap- 
tămîna trecută Egiptul a încheiat cu Ceho
slovacia un acord bazat pe egalitate în 
drepturi — un acord în care nu există 
nici cea mai mică aluzie ta alianțe și la

imperialism. în care nu se amintește nici 
un cuvînt despre misiuni, concesii și 
vi legi i“.

Poziția pe care s-a situat Egiptul, de
clară ziarul ..Telegraph". trebuie să _’L 
un exemplu bun pentru toți arabii. Este 
timpul ca ei să rupă lanțurile și să^sc eli
bereze de imperialism, să întindă 'o cnînă 
prietenească Uniunii Sovietice și celorlal
te tari ale lagărului socialist.

„Cu ce drept își permit puterile occi
dentale să se amestece în treburile inter
ne ale țărilor arabe ?“ — întreabă cu in* 
dignare ziarul .,Ad-D:ar“. criticând efor
turile Occidentului de a împiedioa Egip
tul să achiziționeze armament din Ceho
slovacia. Ziarul cheamă pe conducătorii 
tarilor arabe să nu dea atenție presiuni: 
exercitate de puterile occidentale și să 
urmeze exemplul Egiptului în ce. privește 
întărirea forțelor armate.

( SPORT")
Rezultatele finalei spartacliiadei sindicale 
la oină din cadrul

Zile’.e trecute, pe stadionul din orașul 
Bîrlad s-a desfășurat finala spartachia- 
dei sindicale la oină din cadrul asociației 
Recolta. La această competiție sportivă 
au participat cele mai bune echipe de 
oină din țară ale asociației „Recolta". 
Astfel au participat echipele din regiuni
le Autonomă Maghiară, București, Bîr
lad. Bacău, Galati, Craiova, Iasi. Ploești, 
Hunedoara si Pitești.

Deschiderea competiției s-a făcut tn- 
tr-un cadru sărbătoresc. Sportivii din 
cele 10 regiuni ale țării, în ritmul caden- 
at al trompetelor și tobelor pionierești 

au parcurs într-o ordine perfectă princi
pala stradă a ona$ului Bîrlad si aiungînd 
pe stadion au defilat în fața publicului. 
Deschizind competiția tov. Olenic Gheor- 
ghe. președintele comitetului regional al 
sindicatului muncitorilor agricoli a vor
bit cfbspre importanța acestor competiții 
sportive c:t si despre caracterul de masă 
pe care jocul de oină l-a luat în anii 
regimului de democrație populară. Jucă
torii echipelor au primit din partea pio-

pri-

fie

asociației „Recolta"
oierilor orașului Bîrlad frumoase buche
te de flori,

A început apoi competiția sportivă care 
a stîrnit un viu interes în rîndul oublicu- 
lui iubitor al acestui vechi sport roma
nesc. La capătul competiției. în Irun’ea 
clasamentului s-au situat jucătorii d n 
echipa de oină « Regiunii Autonome Ma
ghiare. Pe locul doi. s-a clasat echipa re
giunii București, iar pe locurile 3 și 4 echi
pele regiunii Bîrlad și respectiv a regiu
nii Bacău. Intr-un cadru festiv echipelor 
fruntașe li s-au decernat premii. Echipa 
Regiunii Autonome Maghiare a prim t o 
frumoasă cună, cinci mingi de oină, iar 
fiecărui jucător i s-a dat cîte un tricou. 
De asemenea au primit cîte un tricou și 
jucătorii echipelor clasate pe locurile II 
și HI.

Cu prilejul desfășurării spartachiadel 
sindicale din cadrul asociației Recolta au 
fost selecționați cei mai buni jucători de 
oină care vor reprezenta culorile asocia
ției în spartachiada sindicală dintre aso
ciații ce va avea loc în zilele de 7. 8 și 9 
octombrie la Craiova.
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